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FUNDATORZY
NIE SK¥PILI

(DRAWSKO POM.)
W miniony czwartek
odby³o siê
przekazanie darów
dla Komendy Stra¿y
Po¿arnej w Drawsku
Pom. Darów by³o sporo,
sprzêt z pewnoœci¹
niezbêdny.    str.4

ROZWLEKANIE
SMRODU W CZASIE

Str.13

Za³o¿ono Miejsko-
Gminne Stowarzyszenie
Sportu Szkolnego

(DRAWSKO POM.) W
dniu 17 listopada 2004 roku
miało miejsce w Urzędzie
Miasta i Gminy w Drawsku
Pom. spotkanie założyciel-
skie Miejsko-Gminnego
Stowarzyszenia Sportu
Szkolnego. W zebraniu
wzięło udział 19 osób.

czytaj str. 10-11

Po co istnieje z³ocieniecka Rada Gminy? str.14-15
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Oferty pracy
Powiatowego Urzêdu Pracy
w Drawsku Pom.

Drawsko Pom.23.11.2004r.

1. Kierowca Kat. C+E, Spawacz,
Tokarz
Wymagania: aktualne uprawnienia,
wymagany staż pracy.
Kontakt: PPUH-G.Fabich  ul. Staro-
grodzka 33, 78-500 Drawsko Pom.
Tel. 36-344-44.
2. Rzeźnik,Wędliniarz, Wykrawacz,
Ubojowy.
Wymagania: doświadczenie zawo-
dowe, osoba do przyuczenia zawo-
dowego
Kontakt: Masarnia Janusz Nie-
dźwiedź ul. Gdańska 11, 78-540 Ka-
lisz Pom.
Tel. 36-17-880 lub 36-16-345
3. Inżynier elektryk , elektronik
      Wymagania: wykształcenie wy-
ższe kierunkowe i staż na danym
stanowisku, znajomość j.niemiec-
kiego lub angielskiego, znajomość
obsługi komputera w programie
Autocad. Kontakt: PD-KABEL-
TECHNIK Spółka z o.o. Czaplinek
tel.094 3755300 lub 094 3755697. Pra-
ca w Czaplinku.
4.Specjalista do spraw marketingu
i handlu
Wymagania: wykształcenie mini-
mum średnie, doświadczenie w za-
opatrzeniu, marketingu, bardzo do-
bra znajomość j. angielskiego lub j.
niemieckiego,operatywność, ob-
sługa komputera.
Kontakt: P.D.- Kabel- Technik-Pol-
ska Spółka z o.o. ul. Pławieńska 5, 78-
550 Czaplinek
Nowakowska Monika – Kierownik
Działu Kadrowo- Płacowego tel. (0-
94) 3755016
lub (0-94) 3755679 wew. 48
5.Nauczyciel matematyki
Wymagania: wykształcenie wyższe
magisterskie z przygotowaniem pe-
dagogicznym na ww. kierunku.
Kontakt: Zespół Szkół im. St. Staszi-
ca ul. St. Staszica 6, 78-320 Połczyn
Zdrój tel. 0-94 36-62-083
6.Kucharz, Kelnerka,Barman
     Wymagania:praktyka w ww za-
wodzie, osoby z Drawska Pom. lub
okolic. Kontakt: 78-500 Drawsko
Pom. ul. Sikorskiego 11. tel. 36-345-
45 lub 507050007
7. Księgowa
Wymagania: wykształcenie wyższe
z 5 stażem pracy na ww stanowisku,
po rachunkowości, wymagana ob-
sługa komputera, staż pracy w bu-
dżecie. Kontakt: Powiatowe Cen-
trum Pomocy Rodzinie ul. Obr. We-
sterplatte 11, 78-500 Drawsko Pom.
Tel. 36-337-62
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Wies³aw Ma³yszek

MÓZG SIĘ LASUJE
I ODRASTUJE

Czasy mamy ciężkie, dlatego wielu
Polaków sięga po butelkę. Jak sięgnąć
pamięcią Polak nigdy nie miał łatwo.
Najpierw walczył z mitycznym Popie-
lem. Nieprawdą jednak jest, jak podają
legendy, że Popiel został zjedzony
przez myszy, bo Polacy nie mogli mu
dać rady i był Popiel zły. Prawdziwa
wersja jest taka, że Popiel, nie mogąc po-
radzić sobie z Polakami, którzy pędzili
bimber z kwiatu jednej nocy, zaczął pić
z nimi, pogodzony z losem i pił długo,
aż zobaczył
myszy (czyli
miał trzęsawkę
połączoną z wi-
dziadłami zwa-
ną dzisiaj deli-
rium tremens).
No i dopiero
wtedy te myszy
- oczywiście w
jego umyśle, za-
nim mu odrósł -
go zjadły. Wi-
dzący to praPo-
lacy nie wycią-
gnęli żadnych
wniosków; pili
nadal, pili z ra-
dości, kiedy
Mieszko pobił
Niemców pod
Cedynią (nazwa
Cedynia wywo-
dzi się zresztą
od cedzić, czyli
pić powoli), pili
ze smutku, kie-
dyśmy byli pod zaborami. Potem pili w
krótkim okresie trwania II RP, pili pod-
czas okupacji niemieckiej, w PRL-u pili
i piją nadal. Rodzi się pytanie, czy tak
pijący naród (podobno tylko Rosjanie –
ale nie bolszewicy, tylko normalni, czy-
li Słowianie, potrafią wypić więcej od
nas), więc – czy tak pijący naród wydał-
by z siebie Elizę żonę pana Orzeszko,
Marię Skłodowską-Curie, Sienkiewi-
cza? Nie wydałby. Zapiłby się na
śmierć, jako naród. Dlaczego więc naród
nasz, polski ród nasz szlachetny, co to
Turków zatrzymał pod Wiedniem, od-
krywał Górę Kościuszki, wynalazł
kawę zbożową Turek, wynalazł Konia
Przewalskiego nie zwariował od picia,
nie unicestwił siebie (narodu)? Ano dla-
tego, że mimo iż u nadmiernie pijących
naukowcy obserwują zmniejszenie ob-
jętości mózgu, czemu towarzyszą
ogromne problemy z logicznym rozu-
mowaniem, planowaniem działań, za-
pamiętywaniem, to po zaprzestaniu pi-
cia, okazuje się, rozpoczyna się proces
wzrostu neuronów w mózgu. Innymi

słowy – pijesz, mózg ci się lasuje, nic nie
pamiętasz, nie potrafisz wyciągać
wniosków z historii, boli cię łeb, nie
pomaga alkaprim ani nawet mocno
ostatnio reklamowany 2 kace. Kiedy
jednak przestajesz pić, zaczynasz mieć
coraz większy mózg. Wykazali to Ame-
rykanie (na pewno był wśród nich jakiś
z pochodzenia Polak). Urządzili chlań-
sko szczurom. Dawali im gorzałę do
czasu, aż szczury przemówiły: “Okej,
my szczury, mamy już zwidy. Widzi-
my ludzi, którzy dają nam whisky. Czas
na odwyk”. Wtedy dr Fulton T. Crews
z University of North Carolina odstawił
szczurom gorzałę i szczury poszły na
odwyk. Zespół dr Crewsa już po tygo-
dniu abstynencji obliczył, że liczba
nowo powstających komórek nerwo-

wych wzrosła u szczurów 2-krotnie. Po
miesiącu terapii odwykowej liczba neu-
ronów wzrosła jeszcze bardziej. Zda-
niem dr Fultona dowodzi to, że w mó-
zgach osób, które mocno chlały, ale po
jakimś czasie przestały, przybywa no-
wych neuronów. Jeżeli mózg danego
Polaka odrasta zbyt wolno - uważa
Fulton - proces można przyspieszyć
podając mu leki przeciwdepresyjne,
stosując ćwiczenia umysłowe i fizycz-
ne. Powie ktoś, ale przecież Polacy, jako
naród, nigdy nie poddawali się zbioro-
wej odwykówce? I myli się, głęboko. Po
pierwsze: Polacy od zarania dziejów
byli aktywni zarówno psychicznie, jak
i fizycznie. Biegali z mieczami, sierkie-
rami (nawet taka bitwa była Pod Sie-
kierkami z udziałem czołgu Rudy 102),
szablami za różnej maści napastnikami
(śpiewa np. o tym pan Wołodyjowski
“W ste-e-pie szero-o-kim”). Po drugie:
od zawsze musieli główkować, jak tu się
nie dać złapać na pędzeniu. A jak nie
trzeba było pędzić, to zaraz wpadali w
depresję, że mają na półkach wszelkie

rodzaje gołdy i nie trzeba po wódkę
na kartki stać. I leki przeciwdepresyj-
ne (ich papierowe substytuty) za-
wsze brali, choćby czytając “Krzy-
żaków”, “Pana Tadeusza” albo
“Dziady” (części III i IV). Tak więc,
mimo wszelkich złych wieści płyną-
cych z telewizji i gazet, nie ma co się
martwić. Bo - znowu - po pierwsze:
jak się aktualnie pije, i tak się wydaje,
że w mózgu neuronów przyrasta. Po-
twierdzi to każdy Polak, który ma po-
wyżej 2 promile alkoholu we krwi. Je-
żeli się takiemu powie, że jest głup-
szy niż wtedy, kiedy jest trzeźwy, od
razu daje w ryja. Po drugie: jak się nie
pije, to się jest na odwyku. A jak się
jest na odwyku, to wtedy, co na
szczurach udowodnił dr Fulton,
szybko nam mózg się rozrasta. Dla-
tego jeszcze Polacy, jako naród,
trwają wznosząc toast: “No to aby-
śmy!” – co ma znaczyć, że oby nam,
Polakom, ciągle się w mózgach laso-
wało i oby nam mózgi rosły. Nie waż-
ne przy tym, czy akurat jesteśmy
pijani, czy też czytamy na przepiciu
“Łyska z pokładu Idy” albo płacze-
my nad losem “Naszej szkapy”.
Ważne, że się nam ciągle lasuje i
rośnie.

Gazeta Powiatowa
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UWAGA
BADANIE USG PIERSI

Urząd Miasta i Gminy w Kaliszu Pomorskim
Prowadzi zapisy na badanie USG piersi
Koszt badań pokrywa Urząd Miasta i Gminy.
Panie w wieku od 20 do 40 roku życia ubezpieczone w

Narodowym Funduszu Zdrowia prosimy o zgłoszenie się
do Urzędu Miasta i gminy pok. 27 tel. (094) 361 62 59 wew.
33 z podaniem nr PESEL.

Badanie przeprowadzone będzie w Szczecinie w dniu
11 grudnia 2004 r. (sobota) w Samodzielnym Publicznym
Szpitalu Klinicznym nr 2 ul. Powstańców Wielkopolskich
72 w Szczecinie.

Przejazd autokarem- zbiórka spod Urzędu Miasta i Gminy
o godz. 8.00 Termin zgłoszenia: do dnia 03 grudnia 2004 r.

(DRAWSKO POM.)
Dyrektor Gimnazjum w
Drawsku Pom. serdecznie
dziękuje w imieniu własnym,
rady pedagogicznej oraz
uczniów wszystkim tym,
którzy wspomogli finanso-
wo konto szkoły z przezna-
czeniem na zakup sprzętu
nagłaśniającego i odtwarza-
jącego. W grudniu 2003 roku
miało miejsce włamanie do
naszej szkoły, a wyżej wy-
mieniony sprzęt stał się łu-
pem złodziei. Na apel o po-

GIMNAZJUM
DZIÊKUJE

moc odpowiedzieli: pań-
stwo Ingeborga i Zbigniew
Jakomulscy, Sylwia i Feliks
Kondratowicz, pani Zofia
Zawrot, pan Roman Orłow-
ski oraz pan Artur Jurewicz.

Dzięki Państwa bezinte-
resownej ofiarności ipomo-
cy rzeczowej oraz finanso-
wej, obecnie dysponujemy
sprzętem, który na bieżąco
jest wykorzystywany do
celów dydaktycznych i za-
jęć pozalekcyjnych.

                                Red.

(DRAWSKO POM.)
Ustalono opłaty administra-
cyjne za wydanie wypisu i
wyrysu. Chodzi o wypisy i
wyrysy ze studium bądź
miejscowych planów zago-
spodarowania przestrzen-
nego. Opłata wynosi 20 zł za
każdą stronę wypisu bądź
wyrysu. Opłata, bez wzglę-
du na ilość stron, nie może
przekroczyć łącznie kwoty

WYPISZ
WYRYSUJ
ZA 20 Z£

(ZŁOCIENIEC). Czasy,
których przyszło nam do-
świadczać w Złocieńcu, ale
nie tylko tu przecież, to także
i to, że jest w nich bardzo
dużo ludzi, dla których jedy-
nym rodzinnym odniesie-
niem jest miejscowa Opieka
Społeczna. Są to osoby bar-
dzo często z rożnych powo-
dów samotne, często chore,
bywa, że i ciężko uzależnio-
ne i często tak odseparowa-
ne od normalnego życia, że
nawet mało kto wie o tym, że
one w ogóle żyją. Dla nich to
też istnieje Opieka Społecz-
na. Także złocieniecka, która
samych bezdomnych ma
pod swoją kuratelą kilka ka-
tegorii.

Opieka Społeczna
tym ludziom służy nie tylko
za życia, ale i po śmierci.
Wiadomo, każdego zmarłe-
go należy pochować, ale po-
chówek to też złotówki.

Od poczatku tego roku
sprawy te normuje obowią-
zująca Ustawa. Zapisane
jest w niej, że jeśli ktoś jest
podopiecznym Opieki Spo-
lecznej, a w czasie jej trwania
przyjdzie mu umrzeć, to obo-
wiązkiem Opieki jest spra-

wienie pogrzebu. W uchwa-
le Rady Złocieńca w tej spra-
wie zastosowano się do
wskazań Rady Ministrów, w
których zapisano, że pogrze-
by podopiecznych sprawia-
ne przez Opiekę Społeczną
będą czynione w sposób
zwyczajowo przyjęty. O ile
Ośrodek zdoła ze swym pod-
opiecznym ustalić te spra-
wy, to będzie brana pod
uwagę kwestia wyznania
zmarłego. Ośrodek powia-
domi bliskich i znajomych
zmarłego o jego śmierci i
pogrzebie. Jeśli zmarły wy-

Ostatnia pos³uga Opieki Spo³ecznej w Z³ocieñcu

POGRZEBY UBOGICH
SFINANSUJE MGOPS

razi życzenie pochówku w
innym miejscu, aniżeli miej-
sce jego ostatniego zamiesz-
kania, to będzie to mogło
być dokonane w przypadku,
gdy zmarły miał tak zwany
zasiłek z ubezpieczenia spo-
łecznego.

Miejsko – Gminny Ośro-
dek Pomocy Społecznej w
Złocieńcu będzie regulował
koszty pogrzebu swoich
podopiecznych wówczas,
gdy jedynym źródłem ich
utrzymywania się przy życiu
była pomoc społeczna.

              Tadeusz Nosel

(Z£OCIENIEC). Doktor
Ryszard Wierciñski,
absolwent drawskiego
ogólniaka i Wojskowej
Akademii Medycznej
w £odzi, a do
niedawna wiceszef
wojskowego szpitala
w Wa³czu, by³ tak¿e
znanym lekarzem na
terenie powiatu
drawskiego.

Pediatra w Budowie, le-
karz w drawskim szpitalu,
lekarz Pogotowia Ratunko-
wego. Piłkarze Olimpu wiele
mu zawdzięczają, bo kilku z
nich leczyło sie w jego pla-
cówce w Wałczu z poważ-

Wygrali konkurs ofert NFZ

AKCJA OD SERCA
DLA SERCA

nych urazów sportowych.
Doktor znów zawitał na

nasz teren. Teraz jako szef
wałeckiego Stowarzyszenia
“Zdrowy Styl Życia”. To
Stowarzyszenie, wespół z
Samodzielnym Publicznym
Szpitalem MSWiA w Zło-
cieńcu / Kańsku, wygrało
rozpisany przez Narodowy
Fundusz Zdrowia konkurs
ofert specjalizując się w pro-
filaktyce i we wczesnym
wykrywaniu chorób układu
krążenia. Programem winni
najbardziej być zaintereso-
wani pozostający w prze-
dziale życiowo – wiekowym
35 – 55 lat.

Badania pokażą po-
ziom cholesterolu, trójglice-
rydów i glukozy w surowicy
krwi. Posłużą do udzielenia
porad pacjentom ewentual-

nie co do dalszych badań.
Samodzielny Publiczny

Szpital MSWiA Złocieniec/
Kańsk będzie zabiegał o to,
by w roku przyszłym podob-
ne badania też mogły się
odbyć. Zabiegi są czynione
tak, aby w roku przyszłym
akcja objęła zainteresowa-
nych z całego powiatu
drawskiego.

              Tadeusz Nosel

199,90 zł. Opłaty będą pobie-
rane w kasie Urzędu Miasta
i Gminy Drawsko Pom. w
dniu odbioru wyżej wymie-
nionych dokumentów. Traci
moc wcześniejsza uchwała z
dnia 11 grudnia 2002 roku,
dotycząca opłaty admini-
stracyjnej za czynności
urzędowe wykonywane
przez podległe organy.

                                Red.

(DRAWSKO POM.)
W regulaminie utrzymania
czystości i porządku w mie-
ście i gminie Drawsko Pom.,
który stanowi załącznik do
uchwały nr VI/37/2003 Rady
Miejskiej, wprowadzono
zmiany. Obecnie odbiór od-

ŒMIECI PO NOWEMU
padów komunalnych odby-
wa się w terminach ustalo-
nych z jednostką wywozo-
wą z częstotliwością co naj-
mniej raz w miesiącu.
Wykonanie uchwały powie-
rza się burmistrzowi miasta i
gminy Drawsko Pom.   red.

Zapraszamy!
Czytelników i firmy

do składania życzeń
Andrzejkowych oraz
Świątecznych.

Bliższych informacji
udziela Michał Hnat pod
numerem tel. 36-32-724 lub
0609-632-530



Str. 4 Z ¯YCIA POWIATU tygodnik pojezierza drawskiego 24.11.2004 r.

(DRAWSKO POM.)W miniony
czwartek odby³o siê
przekazanie darów dla
Komendy Stra¿y Po¿arnej w
Drawsku Pom. Darów by³o
sporo, sprzêt z pewnoœci¹
niezbêdny.

Na uroczystości przekazania
sprzętu pojawili sie samorzadowi
oficjele, m.in. burmistrz zbigniew
Ptak, starosta Stanisław Cybula,
prezes OSP Zbigniew Marek, puł-
kownik  JWz Oleszna Michał Wałę-
za, przewodniczący rad-powiato-
wej- Andrzej Wiśniewski oraz miej-
skiej-Jarosław Zduńczyk.

Starostwo Powiatowe, które re-
prezentował starosta Stanisław Cy-
bula, przekazało sprzęt do działań z
zakresu ratownictwa chemiczno-
ekologicznego w postaci: pompy
beczkowej z silnikiem elektrycznym,
węży do pompy tłoczącej substan-
cje niebezpieczne, stoperów (pod-
pór) firmy HOLMATRO, zapór sorb-
cyjnych, kabiny dekontaminacyj-
nej.

Sprzęt został zakupiony przy
50% współudziale środków finan-
sowych Starostwa Powiatowego.
Przekazany sprzęt włączony jest do
Krajowego Systemu Ratowniczo-
Gaśniczego na obszarze Rzeczpo-
spolitej Polskiej.

Starosta drawski, wespół z
przedstawicielem Urzędu Miasta i
gminy Drawsko Pom., burmistrzem
Zbigniewem Ptakiem, przekazali sa-
mochód pożarniczy. Koszt samo-
chodu wyniósł 424.000 zł. Samo-
chód ten został zakupiony ze środ-
ków samorządu powiatu drawskie-
go i gminy Drawsko Pom.  Samochód
ten- RENAULT MASCOT-jest wy-
posażony dosyć okazale, a  miano-
wicie: posiada dwa prądy gaśni-
cze(piana-woda), narzędzia używa-
ne przy  wypadkach, zestaw podu-
szek wysokociśnieniowych i nisko-
ciśnieniowych oraz sprzęt do pomo-
cy poszkodowanym. 73% sumy na
powyższy cel przyznały inne insty-
tucje. Warto tutaj wymienić Narodo-
wy Fundusz Ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej, Wojewódzki
Fundusz Ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej, Komenda
Główna Państwowej Straży Pożar-
nej, środki pozyskano także w ra-
mach Programu Współpracy Przy-
granicznej Polska Niemcy PHARE

Nowy sprzêt dla stra¿aków

FUNDATORZY
NIE SK¥PILI

CBC 2001. Cieszy też fakt, iż do akcji
wspomagania Straży Pożarnej włą-
czyła się firma PZU na Życie S.A.
Dzięki jej wsparciu Komenda Powia-
towa Państwowej Straży Pożarnej w
Drawsku Pom. wzbogaciła swoje
wyposażenie o 10 hełmów strażac-
kich o nazwie FENZY PACYFIK.
Sprzęt przekazała pani Barbara
Słysz, która w firmie PZU na Życie
S.A. jest kierownikiem ubezpieczeń
grupowych.

W trakcie aktów przekazywania
sprzętu miały też miejsce inne atrak-
cje, a mianowicie pokaz akcji ratow-
niczej oraz pokaz samego sprzętu.
Strażacy byli zadowoleni, sprzęt
odbierał komendant Zbigniew
Kwiatkowski.                           Red.
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(Z£OCIENIEC). Poni¿sz¹
wiadomoœæ dziesiêæ dni
temu poda³o radio.
Dok³adnie - Sygna³y Dnia,
audycja informacyjno –
publicystyczna nadawana w
dni powszednie od 6.00 do
9.00 w programie I. PóŸniej
informacje obieg³y prasê
codzienn¹. Radio
podkreœla³o, ¿e problem
przede wszystkim dotyczy
gmin województwa
zachodniopomorskiego.

Podobno pisma w tej sprawie
otrzymały wszystkie gminy w za-
chodniopomorskim. Ich autorem
jest Ministerstwo Obrony Narodo-
wej. Idzie o to, że wojsko, ze zwykłej
biedy, nie ma czym płacić gminom
podatków od nieruchomości i od
gruntów. Ministerstwo zabiega o to,
by gminy, jeśli już nie zrzekną się
podatków zupełnie, to by przynaj-
mniej znacznie poobniżały ich wy-
sokość. Wedle dotychczasowych
informacji, to żadna z gmin nie chce
przystać na prośby wojska absolut-
nie nie zamierzając zrzec się należ-
nych jej podatków. Nie znaczą wiele
argumenty o fatalnej kondycji finan-
sowej polskiego wojska. Zarzekania
się, że armii nie stać na tak wysokie
“haracze” do kas gminnych samo-
rządów.

Z³ocieniec nie popuœci

¯YWI¥ I BRONI¥,
ALE NIE CHC¥
P£ACIÆ PODATKÓW

Na przykład, w kasie samorządu
Złocieńca rocznie jest 600 tysięcy
złotych od wojskowych z Budowa/
Złocieńca. W oficjalnych wypowie-
dziach burmistrz Waldemar Włodar-
czyk zdecydowanie informuje, że dla
wojska żadnych ulg nie będzie. Z
przyjętej postawy można domnie-
mywać, że w Złocieńcu w tej sprawie
władza wykonawcza i ustawodaw-
cza to jedno. W składzie Rady jest
jeden przedstawiciel wojskowych z
Budowa, radny Tadeusz Koźma –
przewodniczący Komisji Rewizyj-
nej. Być może radny – wojskowy na
złocienieckiej sesji zagadnienie
przedstawi w szerszym kontekście,
przynajmniej tak, by złocienianie
mogli zorientować się w armijnej
problematyce finansowo – podat-
kowej i jej dobroczynnym wpływie
na finanse miasta. Nie ma co ukry-
wać, że dla samego Złocieńca obec-
ność wojskowych w Budowie, to też
i solidne wpływy do różnych kas w
samym mieście. To bardzo poważny
zastrzyk finansowy dla miasta, ale
przecież nie tylko to.

MON w pismach prosi i deli-
katnie straszy. Ciekawe, kto pierw-
szy przestraszy się nowej Polskiej
Armii. Złocieniec, jego Rada, w tej
sprawie ma powiedzieć “nie”. Czy
takie postawienie sprawy dalej po-
grąży Wojsko Polskie, które nawet
do Iraku udało się z takim uzbroje-
niem, że trzeba było łatać je dodatko-
wymi przyspawywanymi blachami ?
Ten problem będzie wracał jeszcze
nie raz.                     Tadeusz Nosel

(DRAWSKO POM.)
Na ostatniej sesji w gminie Drawsko
Pom. zapadła decyzja o stawkach
opłaty targowej oraz sposobie jej
pobierania. Ustalono następujące
stawki dzienne opłaty targowej
pobieranej od osób fizycznych,
prawnych oraz jednostek organiza-
cyjnych nie posiadających osobo-
wości prawnej dokonujących sprze-
daży na targowisku miejskim:
a) za sprzedaż na targowisku
miejskim artykułów rolnych, spo-
żywczych lub usług w wysokości
stanowiącej iloczyn powierzchni
zajętego pod sprzedaż placu oraz
stawki za 1 mkw. – 2,90 zł
b) za sprzedaż na targowisku
miejskim artykułów przemysłowych
w wysokości stanowiącej iloczyn
powierzchni zajętego pod sprzedaż
placu oraz stawki za 1mkw. wynoszą-
cej- 5,10 zł.
Należna stawka dzienna opłaty tar-
gowej nie może przekroczyć 597,86 zł
dziennie. Powierzchnia placu zajęte-
go pod stoisko sprzedaży jest usta-
lana w pełnych jednostkach zaokrą-
glając w górę każdy rozpoczęty metr

kwadratowy. Przy ustalaniu po-
wierzchni uwzględnia się po-
wierzchnię stołów, zadaszeń, namio-
tów i innych urządzeń pomocni-
czych. Opłatę pobiera się niezależ-
nie od należności przewidzianych w
odrębnych przepisach za korzysta-
nie z urządzeń oraz inne usługi
świadczone przez jednostkę  prowa-
dzącą targowisko. Pobór opłaty tar-
gowej odbywa się w formie inkasa.
Poboru opłaty targowej dokonuje
się wyłącznie na blankietach ostem-
plowanych okrągłą pieczęcią Urzę-
du Miasta i Gminy Drawsko Pom.
stanowiących druki ścisłego zara-
chowania. Pobór opłaty powierza
się Zakładowi Usług Komunalnych
w Drawsku Pom., który zobowiąza-
ny jest do rozliczeń zainkasowanej
opłaty targowej w kasie Urzędu Mia-
sta i Gminy raz w tygodniu.
Powyższa uchwała wchodzi w życie
z dniem 1 stycznia 2005 roku. Straciła
moc uchwała nr III/9/2002 Rady
Miejskiej z dnia 11 grudnia 2002 roku
w sprawie wysokości stawek opłaty
targowej i sposobu jej poboru.
Red.

Nie wiêcej ni¿ 600 z³ dziennie

METRY WYCENIO-
NO NA PI¥TKÊ

(Z£OCIENIEC). Miasteczko
nad W¹saw¹ i Draw¹
doœwiadczy³o ju¿ niejeden
raz pomocy ze strony Unii
Europejskiej. A to w
budowie oczyszczalni, a to
buduj¹c atrakcyjne centrum
rekreacyjne Miêdzy Mostami
na W¹sawie z hal¹ sportow¹
jako koron¹
przedsiêwziêcia. Te¿ w
innych niema³ych
inwestycjach. W latach
kolejnych pod tym
wzglêdem nie bêdzie gorzej.

Przyjęty ostatnio przez Radę Zło-
cieńca Plan Rozwoju Lokalnego jest
dokumentem, który w niedalekiej
przyszłości umożliwi gminie ubiega-
nie się o europejskie fundusze na
tutejsze potrzeby inwestycyjne.
Druga część planu, to raport o aktu-
alnej sytuacji społeczno – gospo-
darczej gminy. Już samo przedsta-
wienie liczby bezrobotnych, czy też
liczby ludzi pozbawionych jakiejkol-

W czym mo¿e pomóc Zachodnia Europa?

(ZŁOCIENIEC - STAWNO)
Od kilku już lat bardzo pozy-

tywnie mówi się o życiu kultural-
nym wsi Stawno tuż pod Zło-
ciencem na drodze do Drawska
Pomorskiego przez Lubiesze-
wo. Zresztą, sama trasa dojazdu
do wsi od strony Złocieńca nale-
ży do najbardziej malowniczych
na tym terenie. We wsi utworzo-
no sztuczne jezioro. Przy jezio-
rze kąpielisko. W jeziorze sa już
ryby. Taaakie. I jeszcze kilka in-
nych bardzo sympatycznych
zdarzeń z życia tej wsi można by
opisać. W Stawnie atrakcyjnie

CZAS ŒWI¥T W ŒWIETLICY

“POD KASZTANEM”
w STAWNIE

JAK DALEKO ZE Z£OCIEÑCA
DO UNII EUROPEJSKIEJ?

wiek pomocy ze strony państwa i
gminy, pozostających niejako wy-
kluczonymi z życia społecznego
może sprawić, że Europa będzie
zmuszona na tę sytuację jakoś zare-
agować, bo w Polsce nastąpił wyraź-
ny zanik państwa jako takiego. To
też najpoważniejszy problem Zło-
cieńca i najbardziej chowany pod
urzędniczymi dywanami. Nie tylko w
Złocieńcu zresztą.

W części – obszar i czas reali-
zacji planu – pokazano dwa założe-
nia dotyczące jego realizacji. Wy-
szczególniono dwa etapy. Etap lat
2004 – 2006. Ten przedział czasowy
pokazano w zagospodarowaniu
szczegółowym. Na zasadzie poboż-
nych życzeń potraktowano lata 2007
– 2013. Poprawki do “pobożnych
życzeń” będą mogły być wniesione
do początku roku 2007.

Radni plan przyjęli na sesji
miesiąc temu. Plan nie był poddany
konsultacjom społecznym. Jego
druga część może być choćby od
jutra konsultowana z każdym miesz-
kańcem, ze Stowarzyszeniami, Fun-
dacjami, itd. Warto z tego skorzy-
stać, bo gminę tworzą jej mieszkań-
cy. Plany też.         Tadeusz Nosel

działa tamtejsza świetlica. Jed-
ne z zajęć to teraz warsztaty
„Święta tuż, tuż”. Dzieci, mło-
dzież, dorośli – zapraszani na te
zajęacia. Bombki choinkowe,
łańcuchy, różni ludkowie – sło-
wem choinkowe stroiki i jakby
tu jeszcze to wszystko ponazy-
wać. Izba pod Kasztanem za-
prasza codziennie od godziny
16.00. Słychać, że w świetlicy
będzie przygotowana szopka
Bożonarodzeniowa na konkurs
organizowany przez Dom Kul-
tury w Złocieńcu.
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KRADLI DRUTY
(ZAGÓRKI) I) W dniu 14. 11.

2004 r. o godz. 18;00  z napowietrznej
linii telefonicznej PKP skradziono
łącznie 300 metrów bieżących drutu
k r z e m o brązowego o wart. 500 zł na
szkodę PKP Szczecin. Postępowa-
nie prowadzi KPP w Drawsku Pom.

PALACZ NAMIĘTNY
(CZAPLINEK) W dniu 15. 11.

2004r. o godz. 22.00przy  ul.Wałec-
kiej sprawca,, po uprzedni m rozcię-
ciu kraty i wybiciu, szyby wystawo-
wej dostał się do wnętrza kiosku
RUCH, skąd dokonał kradzieży pie-
niędzy w kwocie 150 zł oraz 6 sztang
papierosów „Męskie”. Łączna suma
strat 470 zł na szkodę mieszkańca
Czaplinka Leszka A.

OGRABIŁ STODOŁĘ
(STARE WOROWO)W dniu 15.

11. 2004r. o godz. 22.00 po uprzednim
wyłamaniu desek w bramie stodoły
sprawca dostał się do wnętrza, skąd
dokonał kradzieży przyczepy samo-
chodowej, rozsiewnika nawozów,,
szlifierki, spawarki i innych rzeczy.
Łączna suma strat ;30.000 zł na szko-
dę Tomasza S., zam.Gniezno. Postę-
powanie prowadzi KP w Złocieńcu.

POWYBIJALI SZYBY
(CYBOWO) W dniu 15. 11.2004r.

o godz. 23.00 nie ustaleni sprawcy
działając w ciągłości czynu, poprzez
wybicie szyb bocznych, dokonali
włamania do samochodu osobowe-
go marki VW GOLF należącego do
Krzysztofa M. mieszkańca Kalisza
Pom. oraz samochodu osobowego
marki FORD ESKORT należącego do
Andrzeja K. mieszkańca Kalisza
Pom.  Skąd dokonali kradzieży radio-
odtwarzaczy o wartości 350 zł na
szkodę właścicieli pojazdów. Postę-
powanie prowadzi KP w Kaliszu Pom.

ZNISZCZYŁ KAJAKI
(CIESZYNO) W dniu 15. 11.

2004r. o godz. 22.OO na terenie
Ośrodka Wypoczynkowego
EXBUD nieznany sprawca dokonał
zniszczenia mienia w postaci trzech
kajaków i jednej łodzi wiosłowej.
Suma strat 5.000 zł na szkodę Spółki
EKOEDEN we Wrocławiu. Postępo-
wanie prowadzi KP w Złocieńcu.

NIETRZEŹWY ZA KÓŁKIEM
(DRAWSKO POM.) W dniu

16.11.2004r. o godz. 19.34 w Drawsku
Pom. ul.Starogrodzka patrol RD, w

trakcie kontroli drogowej ujawnił, że
51-letni mieszkaniec powiatu draw-
skiego kierował samochodem marki
OPEL KADET w stanie po spożyciu
alkoholu - 0,91 mg|L.  Postępowanie
prowadzi KPP w Drawsku Pom.

OKRADLI ZMARŁYCH
(ŁABĘDZIE) W godzinach noc-

nych 14/15. 11. 2004r. nieustaleni
sprawcy, po uprzednim zdjęciu za-
wiasów, dokonali kradzieży skrzydła
metalowej bramy wjazdowej z Cmen-
tarza Komunalnego. Straty 300 zł na
szkodę Zakładu Usług Komunal-
nych w Drawsku Pom. Postępowa-
nie prowadzi KPP w Drawsku Pom.

FREZY WYPAROWAŁY
(ŚWIERCZYNA) W dniu 16. 11.

2004r. o godz. 22.00 z hali produkcyj-
nej Zakładów Przemysłu Drzewnego
w Świerczynie, z maszyny do obrób-
ki drewna dokonano kradzieży 6 szt.
stalowych frezów. Straty 5.000 zł na
szkodę ZPD Świerczyna. Postępo-
wanie prowadzi PP w Wierzchowic.

 KRYMINALNY
MUPPET SHOW
(ZŁOCIENIEC) W dniu 16.11.

2004r. o godz. 18.00 przy ul. Zwycię-
stwa, na terenie ogródków działko-
wych dokonano włamania do po-
mieszczenia gospodarczego po-
przez wyłamanie drzwi, skąd skra-
dziono 7 szt. królików, następnie z
gołębnika mieszczącego się na pod-
daszu altany skradziono 30 szt. gołę-
bi różnych ras. Straty 1.700 zł na szko-
dę 57-letniej mieszkanki Złocieńca.

NA PROMILU ROWEREM
(CZAPLINEK) W dniu

1711.2004 roku o godz. 8.15 przy
ul.Wałeckiej patrol Prewencji KP
Czaplinek podczas kontroli drogo-
wej ujawnił,, że kierująca rowerem
45-letnia mieszkanka Czaplinka znaj-
duje się w stanie nietrzeźwości ~
O,86 mg/l. Postępowanie prowadzi
KP w Czaplinku.

POBILI     I     OGRABILI
(ZŁOCIENIEC) W dniu

17.11.2004 r. o godz. 23.30 przy ul. 3-
go Pułku Piechoty 29-letni mieszka-
niec Złocieńca, po uprzednim do-
prowadzeniu do stanu bezbronno-
ści Dariusza T., mieszkańca Złocień-
ca, poprzez kopanie nogami i uderza-
nie rękoma po całym ciele dokonał
kradzieży telefonu komórkowego,
portfela z pieniędzmi w kwocie 5 zł
oraz karty bankomatowej, wartość

strat 695 zł. Sprawca czynu otrzymał
areszt na trzy miesiące.

WYPROWADZIŁ OLEJ
(DRAWSKO POM.) W dniu

17.11. 2004r. o godz.22.00 przy
ul.Złocienieckiej n/n sprawca doko-
nał włamania, poprzez zerwanie kor-
ka wlewowego w samochodzie cię-
żarowym JELCZ, skąd dokonał kra-
dzieży oleju napędowego w ilo-
ści200 litrów.  Straty 700 zł na szkodę
Drawskiego Przedsiębiorstwa Robót
Drogowych w Drawsku Pom. Postępo-
wanie prowadzi KPP w Drawsku Pom.

WŁAMANIE DO SKLEPU
(DRAWSKO POM.) W dniu

17.11.2004r. o godz.22.00 przy ul,Sta-
rogrodzkiej sprawca dokonał wła-
mania do sklepu budowlanego, po-
przez wyłamanie zamkdw w drzwiach
wejściowych, skąd skradł narzędzia
elektromechaniczne i elektryczne.
Straty 3.000 zł na szkodę Stanisława K.

SPŁOSZONY PRZEZ ALARM
(DRAWSKO POM.)W dniu

18.11.2004r. o godz. 1.25 w Drawsku
Pom. przy  ul.Jarzębinowej n/n
sprawca, po wyważeniu okna dostał
się do wnętrza domku jednorodzin-
nego w trakcie budowy, skąd zbiegł
po włączeniu się alarmu, wartość za-
grożonego mienia w postaci instala-
cji CO i narzędzi budowlanych to
16.000 zł na szkodę Mirosława Sz.
mieszkańca Drawska Pom. Postępo-
wanie prowadzi KPP w Drawsku Pom.

DRUT      ODZYSKANO
(SULISZEWO) W dniu

19.11.2004r. o godz. 13.40  z napo-
wietrznej linii telefonicznej PKP nie-
ustaleni i sprawcy wycięli drut krze-
mo-brązowy w ilości 500 mb warto-
ści 380 zł na szkodę PKP w Szczeci-
nie i ukryli na sąsiadującym za tora-
mi polu. Drut odzyskano i zabezpieczo-
no celem przekazania właścicielowi.

DUSIŁ     KOBIETĘ
(DRAWSKO POM.) W dniu

19.11.2004r. o godz. 19.15  przy
ul. Dworcowej nieustalony męż-
czyzna, po uprzednim doprowa-
dzeniu do stanu bezbronności,
Elwiry M. mieszkanki Drawska
Pom., poprzez złapanie z od tyłu
za szyję i grożenie uduszeniem
dokonał kradzieży telefonu kom
orkowego SEGEM o wartości
199 zł. Postępowanie prowadzi
KPP w Drawsku Pom.

WYPIŁ I JECHAŁ
(KALISZ POM.) W dniu 18.

11.2004r. o godz.22.15 przy ul,Dwor-
cowej patrol prewencji ujawnił,, że
kierujący samochodem DAEWOO
LANOS 32letni. mieszkaniec Kalisza
Pom. znajdował się w stanie nietrzeź-
wości - 0,74 mg/l.

NA GAZIE ZA KÓŁKIEM
(CZAPLINEK) W dniu

20.11.2004r. o godz. 02.00 przy ul.Ja-
giellońskiej podczas kontroli drogo-
wej patrol ujawnił, że kierujący sa-
mochodem OPEL ASTRA 34-letni
mieszkaniec Czaplinka znajdował się
w stanie nietrzeźwości — 0,92 mg/l.

OJ NIEŁADNIE KOCHANA
MŁODZIEŻY

(DRAWSKO POM.) W dniu
20.11.2004r. o godz. 11.10 na szlaku
kolejowym Drawsko Pom. -Sulisze-
wo dwóch mieszkańców Kalisza
Pom. w wieku 18 i 14 lat dokonało
kradzieży drutu krzemo-brązowego z
napowietrznej linii telefonicznej o
wart. 664 zł na szkodę PKP Stargard
Szczeciński. Sprawcy zatrzymani
przez policjantów KPP w Drawsku
Pom. w trakcie pościgu. Postępowa-
nie prowadzi KPP w Drawsku Pom.

GROŹNY WYPADEK
(CZAPLINEK) W dniu

20.11.2004r. o godz. 14.45 przy ul.
Drahimskiej skrzyżowanie z ul. Po-
lną 73-letni mieszkaniec Wałcza kie-
rując samochodem FIAT 126P wje-
chał na skrzyżowanie z drogi podpo-
rządkowanej i wymusił pierwszeń-
stwo przejazdu uderzając w prawi-
dłowo jadący samochód ciężarowy
MAN, kierowany przez 26-letniego
m ieszkańca Swidwina. W wyniku
zderzenia pasażerka samochodu
osobowego 74-letnia mieszkanka
Wałcza doznała złamania żeber po
prawej stronie  skręcenia kręgosłupa
szyjnego z podejrzeniem kręgu szyj-
nego. Kierujący Fiatem 126P doznał
stłuczenia kolan, rozległą ranę gło-
wy i stłuczenie lewej ręki. Obie oso-
by zosta ły przewiezione do
Szpitala Powiatowego w Draw-
sku Pom. Postępowanie prowa-
dzi KP w Czaplinku.

SKOPAŁ       AUDICĘ
(GUDOWO)W dniu 20.112004r.

o godz. 3.50 17-letni mieszkamiec
Drawska Pom. poprzez kopanie no-
gami dokonał zniszczenia lusterka
wstecznego lewego, wgniecenia
błotnika lewego z uszkodzeniem
powłoki lakierniczej i innych uszko-
dzeń w samochodzie osobowym
AUDI 80.  Łączna suma strat 1300 zł
na szkodę 26-letniego mieszkańca
grn. Drawsko Pom. Postępowanie
prowadzi KPP w Drawsku Pom.
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(KALISZ POM.)
W drodze do szkoły i wokół bu-

dynku Szkoły Podstawowej i Gimna-
zjum trwa remont chodników. Nowy
polbruk kładzie firma ANWIT. Na

Remont chodników

zdjęciu pani dyrektor Wiesława
Minkiewicz na remontowanej ulicy
Grunwaldzkiej, którą codziennie
przemierza kilkuset uczniów, podą-
żając z różnych stron gminy na lekcje.

(POMIERZYN, gm. Kalisz
Pom.) Niedawno mi³¹
niespodziankê mieli
mieszkañcy Pomierzyna.
Zosta³a otwarta œwietlica,
która ma s³u¿yæ dzieciom
i m³odzie¿y.

Pomierzyn jest największym z
14 sołectw w gminie Kalisz Pom.
Sama wieś liczy ok. 300 miesz-
kańców. Obecnie młodzież, pod
okiem pani Małgorzaty Janusz-
kiewicz przygotowuje się do “Ja-
sełek”, które będą miały miejsce

Jest siê czym pochwaliæ

ŒWIETLICA
NA PI¥TKÊ

w Kaliszu Pom. Dzieci śpiewają
kolędy oraz szykują się do wysta-
wienia przedstawienia. Młodzież
ma możliwość korzystania z gier
planszowych i nie tylko.

Sama świetlica została otwo-
rzona przy pomocy władz gminy
Kalisz Pom. Na jej adaptację i re-
mont wydano 100.000 zł. W
świetlicy został założony alarm,
którego koszt wyceniono na 1400
zł. Jak nam powiedział sołtys wsi
Pomierzyn, Bernard Dybner, taka
świetlica była potrzebna i cieszy
się dużą popularnością.

Obecnie świetlica jest otwarta
od poniedziałku do soboty, w go-
dzinach popołudniowych.  red.

(DRAWSKO POM.) W 2005
roku w Drawsku Pom. do wydania
zostały przeznaczone dwie licencje.
Chodzi o wykonywanie transportu
drogowego taksówką. Liczba licen-
cji jest różna w poszczególnych la-
tach. W każdym roku kalendarzo-
wym rada miejska określa, nie póź-
niej niż do 30 listopada roku po-
przedniego, liczbę przeznaczonych
do wydania nowych licencji.

HALO TAXI!
W roku 2004 roku wydano 3 li-

cencje, z czego wykorzystano 2.
Obecnie działalność gospodarczą
prowadzi 9 taksówkarzy, na podsta-
wie wydanych licencji. Na jedną tak-
sówkę w gminie przypada, więc oko-
ło 2000 mieszkańców.

Na terenie gminy Drawsko Pom.
nie ma niestety organizacji, które by
zrzeszały taksówkarzy.           Red.

(DRAWSKO POM.) Rada
Miejska w Drawsku Pom.
obniżyła cenę skupu żyta za
kwintal. Cenę obniżono do
celów wymiaru podatku rol-
nego ogłoszoną w Komuni-
kacie Prezesa Głównego
Urzędu Statystycznego z dnia
15 października 2004 roku w
sprawie średniej ceny skupu
żyta za okres trzech pierw-

szych kwartałów 2004 roku
z kwoty 37,67 zł za 1 q, do
32,20 zł za 1 q.

Straciła moc Uchwała
nr XV/102/2003 Rady Miej-
skiej w Drawsku Pom. z dnia
27 listopada 2003 roku w
sprawie obniżenia średniej
ceny skupu żyta dla celów
podatku rolnego oraz zwol-
nień od podatku.      red.

¯YTO W DÓ£
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Piekarnia
w Kaliszu Pom.,
ul. Dworcowa 24

ZATRUDNI
samodzielnego cukiernika.
Wymagane doświadczenie

zawodowe.
Tel. (094) 361-62-94

(KALISZ POM.) Już po raz piąty
Towarzystwo “Nasz dom” organizu-
je – po patronatem Ministra Eduka-
cji Narodowej i Sportu Mirosława
Sawickiego – akcję “Góra grosza”.
Współorganizatorami są TVP 2, Pro-
gram I PR, Bank PEKAO S.A, Urząd
Dzielnicy Bielany m.st. Warszawy
oraz firma przewozowa Messenger
Service STOLICA S.A.

Kolejny, także piąty raz do
akcji włączyło się Gimnazjum  im.
Marii Skłodowskiej-Curie w Kaliszu
Pomorskim. Tym razem koordynato-
rami przedsięwzięcia byli uczniowie
drużyny harcerskiej działającej pod
opieką pani Marioli Domańskiej.
Gimnazjaliści zebrali łącznie 208,65zł.

Od 18 do 29 października
2004r. w szkołach całej Polski zbiera-
no monety w nominałach od 1 gr do
50 gr, w zbiórkę można było włączać
także większe nominały. Do tej pory

GÓRA  GROSZA

w czterech akcjach dzieci i młodzież
z całej Polski zebrały prawie 5 milio-
nów złotych, które przeznaczone
zostały na pomoc dla najbardziej
potrzebujących. Kolejne “Góry gro-
sza” przyczyniły się do powstania
wielu nowych rodzinnych domów
dziecka i zmieniły warunki życia w
wielu domach dziecka, pomogły
wyposażać nowe rodzinne domy
dziecka i tworzyć mieszkania dla
nastolatków, w których przygoto-
wują się do samodzielności. Pienią-
dze zebrane w “Górze grosza” pomo-
gły również zorganizować obozy
terapeutyczne dla dzieci z domów
dziecka.

Piąta edycja “Góry grosza”
ma służyć temu samemu celowi.
Część pieniędzy będzie przeznaczo-
na na pomoc Ośrodkowi dla Dziew-
cząt w Kwidzynie, który został znisz-
czony przez pożar.                      (R)

SESJA W CZAPLINKU
(CZAPLINEK) Informujemy, że dnia 30 listopada 2004 r. o godz. 8.00 odbę-
dzie się XXV Sesja Rady Miejskiej w Czaplinku w sali narad Urzędu Miasta
i Gminy w Czaplinku
Porządek obrad:
1. Otwarcie Sesji.
2. Ślubowanie Radnego.
3. Wręczenie odznaczeń zasłużony Dla Rolnictwa.
4. Przyjęcie porządku obrad.
5. Przyjęcie protokołu XXIV Sesji Rady Miejskiej w Czaplinku.
6. Informacja Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym.
7. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych.
8. Sezon turystyczny w Gminie Czaplinek w 2004 roku.
9. Interpelacje Radnych.
10. Wolne wnioski i zapytania.
11.Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w budżecie Gminy Czaplinek na 2004 rok,
b) wysokości stawek podatku od nieruchomości,
c) zmiany uchwały Nr XIV/97/2003 Rady Miejskiej w Czaplinku z dnia 28
listopada 2003r. w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości dla przed-
siębiorców na terenie miasta i gminy Czaplinek,
d) zmiany uchwały Nr XXl/152/2000 Rady Miasta i Gminy w Czaplinku z dnia
29 grudnia 2000r. w sprawie wysokości stawek opłaty miejscowej, terminu
płatności i sposobu jej poboru,
e) wysokości stawek podatku od środków transportowych,
t) opłaty prolongacyjnej,
g) zmieniająca uchwałę w sprawie sposobu ustalania cen i opłat za usługi
komunalne o charakterze użyteczności publicznej w zakresie odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbior-
ników bezodpływowych na terenie gminy Czaplinek oraz ustalenia górnych
stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za te usługi,
h) zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za korzystanie z cmentarza komunal-
nego w Czaplinku oraz stawek cen za usługi pogrzebowe świadczone na
terenie gminy Czaplinek,
i) zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odpro-
wadzanie ścieków,
j) dopłaty do taryfowych grup odbiorców Usług zaopatrzenia w wodę i
zbiorowe odprowadzanie ścieków,
k) zmiany wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zaso-
bem
Gminy Czaplinek oraz zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład
mieszkaniowego zasobu Gminy,
I) wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność
Gminy na czas określony dłuższy niż 3 lata. lub na czas nieokreślony, m)
zwolnieniaz obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomości stanowią-
cej własność Gminy Czaplinek,
n) zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Czaplinek,
o) przyznania pierwszeństwa w nabyciu najmowanego lokalu użytkowego
przez jego najemcę,
 p) wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz Zakładu Gospodarki Komu-
nalnej w Czaplinku trwałego zarządu na nieruchomości stanowiące własność
Gminy Czaplinek,
 q) wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz Szkoły Podstawowej w Mach-
linach trwałego zarządu na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Cza-
plinek
r) wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz Szkoły Podstawowej w  Klu-
czewie trwałego zarządu na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Cza-
plinek,
s) wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz Gimnazjum w Czaplinku trwa-
łego zarządu na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Czaplinek,
 t) wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz Przedszkola w Czaplinku trwa-
łego zarządu na nieruchomości stanowiące własność Gminy Czaplinek,
u) udzielenia bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu nieru-
chomości,
v) zasad i trybu postępowania, udzielania i rozliczania dotacji na prace kon-
serwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytko-
wych wpisanych do rejestru zabytków nic stanowiących własności Gminy,
w) zmiany uchwały dotyczącej powołania stałych komisji przy R-adzie Miej-
skiej w Czaplinku
 x) ustalenia wykazu wydatków, które nic wygasają z upływem roku budże-
towego 2004 roku,
 y) zmiany uchwały w sprawie zasad i wysokości diet dla przewodniczących
zarządów osiedli.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
13. Komunikaty.
14. Zakończenie Sesji.

(DRAWSKO POM.) 28
listopada 2004 roku w sali
Szkoły Podstawowej w
Drawsku Pomorskim odbę-
dzie się turniej piłki siatko-
wej dziewcząt, w którym
udział wezmą PPPS “Che-
mik” Police, UKS “Sokół”
Ustronie Morskie, UKS
“Pomorzanie” Szczecin oraz
organizator Uczniowski
Klub Sportowy “Olimpij-
czyk” w Drawsku Pomor-
skim. Rozpoczęcie turnieju
nastąpi o godzinie 11.00.

                               RED.

TURNIEJ
SIAT-
KÓWKI
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Sprzedam VW Golf 2 hachback, 91, benzyna,
1,6 ccm, bezwypadkowy, pierwszy właściciel, stan
idealny, cena 6 tys. L.M. niebieski, szyberdach,
wspomaganie, tel. 0693 560 402.

Sprzedam Opel Zafira ELEGANCE, 1.8. 16
V. 115 KM. 99/2000. Przebieg 96000 km. Gra-
natowy. Metalik. Bardzo bogate wnętrze.
Pierwszy właściciel, niepalący. Faktura vat.
Tel. 603746696. Cena 46.000 złotych.

Nadchodzący Nowy Świat bez śmierci.
Zbliża się. Informacje w Internecie:
www.życie-uniwersalne.pl www.radio-
santec.com

Trzy pieski boksery do wzięcia. Wiek – 5
miesięcy. Telefon 36 72 473. Pieski do zoba-
czenia w Złociencu na ulicy Parkowej.

Język angielski - korepetycje - pomoc w
odrabianiu lekcji - podstawy j. angielskiego dla
dzieci. Tel. 0605576927

Sprzedam mieszkanie 30,5 mkw., w Draw-
sku, kuchnia, pokój i łazienka po remoncie,
bezczynszowe, ogrzewanie gazowe. Tel.
3635015 do godz. 19.00

NIE TAK DROGO JAK MYŚLISZ
Ogłoszenia drobne to dobra forma powiadamiania innych o tym, że
chcemy coś sprzedać lub kupić, na przykład  dom, działkę, auto, rower,
meble, psa, o tym, że szukamy pracy, dajemy korepetycje i tym podob-
ne. Nie biegaj po mieście, nie rozklejaj informacji na płotach i drzewach.
Przyjdź do redakcji i daj ogłoszenie. W dniu ukazania się gazety wielu
czytelników w powiecie dowie się bardzo szybko o tym, co chcesz
kupić lub sprzedać.
Wbrew pozorom nie jest to tak drogo jak myślisz.
Ogłoszenie wystarczy wpisać na kuponie. Za jedną linijkę tylko 1 zł.
Kupony można składać w redakcji: Plac Gdański 3,  w dniach dyżurów:
w poniedziałki, wtorki i czwartki w godz. 12.00 - 16.00.

Tel. 363 27 24
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(DRAWSKO POM.) W dniu
17 listopada 2004 roku miało
miejsce w Urzędzie Miasta i Gmi-
ny w Drawsku Pom. spotkanie
założycielskie Miejsko-Gminne-
go Stowarzyszenia Sportu Szkol-
nego. W zebraniu wzięło udział 19
osób. Zebrali się nauczyciele,
którzy uczą w szkołach wycho-
wania fizycznego, także osoby,
które zajmują się sportem na co
dzień-jak, bądź to z ramienia
urzędu-jak pan Arkadiusz Niefie-
dowicz, bądź też w ramach swo-
jej pasji-jak pan Zbigniew Marek.
Przewodniczącym zebrania był
pan Eugeniusz Storoniak.

Na sali mogliśmy zobaczyć
pana Leszka Talko, dyrektora
szkoły podstawowej w Drawsku
Pom., burmistrza Marka Tobi-
szewskiego, przewodniczącego
Rady Miejskiej w Drawsku Pom.
Jarosława Zduńczyka, pana Zbi-
gniewa Marka, Karola Korczyń-
skiego, nauczycieli - Agnieszkę
Szczerbo-Niefiedowicz, Rado-
sława Szymczaka, Edwarda
Mroza, Mirosława Małeckiego,
Czesława Falińskiego, Agnieszkę
Zawiślak, Małgorzatę Krom-
piewską, Jadwigę Mikołajczak.

Pan Leszek Talko podsumo-
wał wcześniejsze 4 lata działalno-
ści Szkolnego Związku Sporto-
wego w Drawsku Pom. Zarząd
SZS-u wybrany został 25 wrze-
śnia 2000 roku i działał w składzie
–Zbigniew Marek, Karol Kor-
czyński, Leszek Talko, Jadwiga
Mikołajczak, Agnieszka Szczer-
bo-Niefiedowicz, Piotr Łuczak.
SZS powołany był do działalności
na terenie miasta i gminy. Pienią-
dze przekazywane były przede
wszystkim na działalność sporto-
wą, w tym szereg wyjazdów
uczniów na zawody szczebla
miejsko-gminnego, powiatowe-
go, rejonowego mistrzostw Pol-
ski.

-Jest to działalność skierowa-
na na rozbudzenie zainteresowań
sportowych wśród młodzieży

ARKADIUSZ NIEFIEDOWICZ PREZESEM

szkolnej, a poprzez to stwarzanie
lepszych warunków młodego po-
kolenia-powiedział pan Talko.-
Pozwala to na lepsze i szybsze
ujawnianie talentów oraz ich rozwój.

Warte podkreślenia, co za-
uważył pan Talko było to, iż wielu
nauczycieli działało społecznie.
Dyrektor wymienił szereg sukce-
sów, jakie przypadły w udziale i
uczniom i nauczycielom.

W roku 2003/2004 na 358
szkół, które punktowały w ran-
kingu Szkoła Podstawowa z
Drawska Pom. zajęła IV miejsce,
natomiast gimnazjum zajęło 25
miejsce( na 214 szkół punktowa-
nych). Dyrektor Leszek Talko:

-Przeważnie byliśmy klasyfi-
kowani w pierwszej dwudziest-
ce. Na uwagę zasługuje fakt, iż
małe szkoły w naszej gminie były
zauważane niejednokrotnie we
współzawodnictwie szkół. Cho-
dzi mi przede wszystkim o szkoły
w Nętnie oraz Mielenku. Na suk-
cesy czasami trzeba pracować
wiele lat, dlatego duże znaczenie
ma cierpliwość nauczyciela. Na-
uczyciele nie są też odpowiednio
wynagradzani finansowo za swój
trud. Dlatego dla mnie dzisiejszy
dzień będzie okazją do złożenia im
podziękowań.

Zbigniew Marek podkreślił
fakt, iż zarząd w swoim ostatnim
okresie uzyskiwał duże dotacje na
swoją działalność od Rady Miej-
skiej. Suma wsparcia wynosiła co
roku ok. 10.000 zł.

-Niezmiernie mnie cieszy, tak-
że jako mieszkańca Drawska
Pom. bardzo duża baza sportowa
dla dzieci i młodzieży w naszym
mieście-podkreślił pan Marek.-
Jest to jednym ze sposobów za-
gospodarowania wolnego czasu,
tak, aby młodzież mogła w pozy-
tywny sposób wykorzystać swoją
energię. Chciałbym też podkreślić
rolę, jaką mają nauczyciele. Sta-
wiamy obecnie na sport masowy.

Podkreślono, iż zmiana nazwy
oraz powołanie Stowarzyszenia
spowodowane było potrzebą po-
zyskiwania środków finanso-

Za³o¿ono Miejsko-Gminne
Stowarzyszenie Sportu
Szkolnego
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-Podejrzewam, że rodzi-
ce wybierają za swoje
dzieci ich przyszłe życie
- mówi Małgorzata
Krompiewska.

wych na działalność sportową.
Stowarzyszenie ma to umożli-
wić. Do wykorzystania jest bo-
wiem wiele pieniędzy tym z fun-
duszy unijnych.

-Pozyskujmy takie środki,
abyśmy mogli być aktywni, oraz
umieli te dzieci i młodzież czym i
kim zainteresować-powiedział
Eugeniusz Storoniak.-Ważna
jest współpraca z gminą. Chciał-
bym podpowiedzieć, aby przy-
kładem Złocieńca stworzyć u
nas Międzyszkolny Klub Sportowy.

-Nasze stowarzyszenie ma
zastąpić związek szkolny-po-
wiedział pan Korczyński.

W trakcie dyskusji postawio-
no szereg istotnych pytań doty-
czących młodzieży. Pojawiło się
wiele pomysłów. Talentów jak
wiadomo, nigdzie nie brakuje.
Drawsko Pom. od wielu lat ma
swoich przedstawicieli w róż-
nych dyscyplinach sportu, szkoły
przodują w różnego rodzaju roz-
grywkach na szczeblach gmin-
nych, powiatowych, wojewódz-
twa. Zauważono, że “wiele dzie-
ciaków jest straconych”. Jak
można się było przekonać pod-
czas dyskusji, ten temat bardzo
leżał na sercu samym zaintere-
sowanym.

-Mało tego, w pewnym okre-
sie życia coś się z tymi dzieciaka-
mi dzieje. Nie chcą przychodzić
na zajęcia. Podkreślam, że szko-
da tylu lat pracy. Te dzieci, albo
rodzice wybierają języki, kompu-
tery. Podejrzewam, że rodzice
wybierają w większości za swo-
je dzieci ich przyszłe życie. Nie-
które dzieci pytają się: a po co mi
to? Inni zniechęceni są latami
ćwiczeń-powiedziała Małgorza-
ta Krompiewska.

- W tym roku będzie można
kontynuować sekcję piłki nożnej,
siatkowej, lekkiej atletyki. Nigdy
natomiast nie było tak, iż wszyst-
kie dzieci przechodziły całymi
grupami w inne szkoły, czy do
innych zespołów-powiedział pan
Czesław Faliński.

-Myślę, że jest możliwość,
aby nauczyciele wyciągnęli
wnioski ze swoich zajęć-powie-
dział pan Talko.- Moi nauczycie-
le pracują po 6 czy 8 godzin w ty-
godniu, a ja im płacę za cztery.
Jeżeli stworzymy stowarzysze-
nie, które będzie mogło funkcjo-
nować i zapłacić za ten trud to na
pewno znajdziemy do pracy
chętnych.

Burmistrz Marek Tobiszew-
ski podkreślał, że plany związane

z inwestycjami są w gminie sze-
rokie.

-Kwestią otwartą pozostaje,
czy znajdą się na wszystko środ-
ki, czy uda się tych pieniędzy
maksymalnie dużo pozyskać z
Unii Europejskiej. Uważam, że
nie ma problemu gdzie ten sport
uprawiać. Raczej trzeba się za-
stanowić, w jaki sposób? Ważne
są struktury organizacyjne. Nie
wyobrażam sobie sytuacji, że ja-
kaś indywidualność, która zosta-
je wychowana w szkole podsta-
wowej nie znajduje dalszego cią-
gu w gimnazjum. Dla mnie to jest
duża strata, a w dodatku pewien
rodzaj niedorzeczności. W to
zostaje włożone wiele pracy, a
później idzie wszystko na marne.
Myślę, że warto skoordynować
pracę trenerów. Poza tym uwa-
żam, że dużą rolę odegra tu sto-
warzyszenie, które teraz zakła-
damy.

-Moim zdaniem rozwiąza-
niem problemu jest zawiązanie
międzyszkolnego klubu sporto-
wego w Drawsku Pom. Skoro
mamy jeden klub Drawa, który
zrzesza piłkarzy i obejmuje setkę
piłkarzy, którzy tam trenują
czynnie to według mnie jest sens
stworzenia klubu z kilkoma sek-
cjami, który trzeba dofinanso-
wać. Podobnie jak klub “Junior”
ze Złocieńca- powiedział Miro-
sław Małecki.

- Moim zdaniem trzeba zwró-
cić uwagę na fakt, iż my nie je-
steśmy od robienia sportu w
szkole-powiedział Eugeniusz
Storoniak.- My jesteśmy od zbie-
rania pieniędzy, natomiast o tym,
co my robimy w szkołach, poroz-
mawiamy w ramach innej grupy.
Kluby w poszczególnych federa-
cjach robią same dobrą robotę.
To są nasze dzieci.

Tyle gwoli samego spotkania.
Nowym prezesem stowarzysze-
nia został Arkadiusz Niefiedo-
wicz. W skład nowego zarządu
weszli też: Piotr Łuczak- zastęp-
ca prezesa, Agnieszka Szczer-
bo-Niefiedowicz, Andrzej Tylka-
sekretarz, Agnieszka Zawiślak
oraz Marek Tobiszewski.

Nowy prezes podkreślił, iż ma
duża nadzieję, iż sport, który jest
mu bliski będzie się rozwijał,
wskazał też na ogromne możli-
wości do wykorzystania, jakie
stwarza Unia Europejska. Do
wzięcia jest 8 mln euro.

        Marcel Kaźmierowicz
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Uczniowski Klub Sportowy “Olimpijczyk” w Drawsku Pomorskim jest
organizatorem Powiatowej Ligi Piłki Siatkowej Kobiet o Puchar Starosty
Drawskiego. W rozgrywkach uczestniczą cztery zespoły. Rozgrywki odby-
wają się w formie turniejów, których gospodarzami są po kolei wszystkie
uczestniczące zespoły. Do tej pory rozegrano dwa turnieje w Kaliszu Pomor-
skim i Drawsku Pomorskim.

POWIATOWA LIGA PIŁKI SIATKOWEJ KOBIET
I TURNIEJ POWIATOWEJ LIGI PIŁKI SIATKOWEJ KOBIET

Kalisz Pomorski - 7.11.2004 r.

Kalisz Pomorski Tomar - Ina Ińsko 2 1
Okra Drawsko Pom. Olimpijczyk Drawsko 2 0
Okra Drawsko Pom. Kalisz Pomorski 2 0
Olimpijczyk Drawsko Kalisz Pomorski 1 2
Okra Drawsko Pom. Tomar - Ina Ińsko 2 0
Olimpijczyk Drawsko Tomar - Ina Ińsko 2 1

II TURNIEJ POWIATOWEJ LIGI PIŁKI SIATKOWEJ KOBIET
Drawsko Pomorskie - 21.11.2004 r.

Okra Drawsko Pom. Olimpijczyk Drawsko 2 0
Kalisz Pomorski Tomar - Ina Ińsko 0 2
Olimpijczyk Drawsko Tomar - Ina Ińsko 2 1
Okra Drawsko Pom. Kalisz Pomorski 2 0
Olimpijczyk Drawsko Kalisz Pomorski 2 1
Okra Drawsko Pom. Tomar - Ina Ińsko 2 1

TABELA POWIATOWEJ LIGI PIŁKI SIATKOWEJ KOBIET

pkt. sety
1.Okra Drawsko Pomorskie 12 12:1
2.UKS Olimpijczyk Drawsko Pomorskie 9 7:9
3.Kalisz Pomorski 8 6:10
4.Tomar - Ina Ińsko 7 5:10

Następny turniej Powiatowej Ligi Piłki Siatkowej Kobiet odbędzie się
19 grudnia 2004 r. w Ińsku, a ostatni i zakończenie imprezy 9 stycznia
w Drawsku Pomorskim w sali Szkoły Podstawowej.

Powiatowa Liga Pi³ki
Siatkowej Kobiet trwa

(DRAWSKO POM.) 22 listopada
2004 roku zainaugurowano roz-
grywki w ramach Zachodniopomor-
skiej Ligi Młodziczek Koszykówki.
Poniżej podajemy pierwsze rezultaty:
STK Szczecin- UKS Olimpijczyk
Drawsko Pom. 31: 62 (najwięcej
punktów w drużynie “Olimpijczy-
ka”Kasia Szaciłło-19).
Następne spotkania I rundy zapla-
nowano na 28 listopada 2004 roku.
Wtedy to dojdzie do konfrontacji
Trójki Nowogard z Olimpijczykiem
Drawsko Pom.
11 grudnia 2004 roku godz. 14.00
UKS Olimpijczyk- UKS 16 Koszalin
13 grudnia 2004 roku godz. 16.00
UKS Olimpijczyk- Kotwica 50 Koło-
brzeg.                                          red.

(DRAWSKO POM.) Niedawno
sala gimnastyczna w Gimnazjum w
Drawsku Pom. gościła uczniów tu-
tejszego gimnazjum, dla których pan
Czesław Faliński, nauczyciel miej-
scowej szkoły zorganizował zawody
tenisa stołowego.

W turnieju wzięło udział sporo,
bo aż 32 zawodników. Najlepszy w
odbijaniu celuloidowej piłeczki zo-
stał Grzegorz “Snajper” Nowacki,
który tym samym zajął pierwsze miej-
sce. Oto klasyfikacja tego turnieju:

1. Grzegorz Nowacki
2. Mariusz Łukaszewski
3. Jakub Jakomulski
4. Tomasz Łukaszewicz
5. Piotr Struszka                red.

W połowie października odbyła się
kolejna, osiemnasta już edycja między-
narodowej imprezy Pomorskie Wę-
drówki Na Orientację Pomerania. Im-
preza ta - mająca w środowisku znamię
kultowej - organizowana jest tak, by
propagować nasz region i jego doskona-
łe możliwości realizacji turystyki kwa-
lifikowanej. Zdecydowana większość
tegorocznych tras to tereny Nadle-
śnictw: Świdwin, Resko, Gryfice. Baza
zlokalizowana w St. Resku w 50 Dębach.

Przed uczestnikami stało twarde
wyzwanie. Terenówka, w canoe, budu-
jąc tratwy, przebijając się wpław przez
topieliska bagienne, budując mosty li-
nowe, poruszając się po ściśle określo-
nej trasie - z koniecznością ciągłego
potwierdzania Punktów Kontrolnych
dążyć do pokonania ponad 300 kilome-
trowej trasy. Te piekielne 48 godzin to
naprawdę duże wyzwanie dla uczestni-
ków, tu oprócz terenu ciągle walczysz
ze sobą, ze zmęczeniem, z warunkami
pogodowymi, musisz dobrze plano-
wać, zmyślnie realizować. Tu nie ma
miejsca na bylejakość. Przygotowując
trasę i zadania które czekają na uczest-
ników / a oni do samego końca nie wie-
dzą co na nich czeka za przysłowio-
wym kolejnym zakrętem/ kieruję się
swoim wieloletnim doświadczeniem
zdobywanym w czasie górskich wy-
praw, spływów letnich i zimowych,
wielu lat żeglarstwa, wreszcie wypraw
eksploracyjnych, czy wreszcie sie-
demnastu poprzednich edycji. Pomera-
nia jest ciężka i wcale nie chodzi to o to
jak ktoś prowadzi terenówkę, choć i to
jest ważne. Decyduje wyposażenie po-
zwalające na wielogodzinny ciężki po-
byt w terenie, upór, chęć przełamania
własnych słabości, umiejętność plano-
wania, podejmowania decyzji i pono-
szenia tych decyzji – konsekwencji.

58 załóg w tym 35 załóg duńskich,
15 niemieckich, 7 z Polski oraz 1 z Ukra-
iny podjęło to wyzwanie. Impreza jest
limitowana na poziomie, dla różnych
edycji, 50 - 60 załóg. Tylko nieliczne za-

łogi /4/ pokonały całą trasę, mimo to
wszyscy uczestnicy zapewniają, że
wrócą tu na wiosnę /kolejna XIX edy-
cja/ by lepiej poradzić sobie z własnymi
słabościami.

Na marginesie, musze pochwalić tu
załogę z Drawska Pomorskiego w skła-
dzie Tomek Czapski, Krzysztof Rzeź-
nicki, Paweł Strajch, Rafał Potoczniak
która, przy tak wyżyłowanej stawce
zajęła piąte miejsce w Grupie T. Biorąc
pod uwagę, iż dopiero drugi to start tej
załogi w Pomeranii należy im się spore
uznanie.

Impreza organizowana przez Land
Rover Club Polska z siedzibą w Zbro-
jewie pod patronatem Marszałka Za-
chodniopomorskiego Zygmunta Mey-
era, oraz  /edycja XVII i XVIII/ pod
patronatem Starostwa Drawskiego.
Jest wpisana w ciąg działań realizowa-
nych przez LRC PL na rzecz regionu.
Wszystkie działania LRC PL mają sta-
tus działań non profit /realizowane są w
oparciu o składki członków stowarzy-
szenia/ a oprócz promocji regionu ukie-
runkowane są na stworzenie kadry lo-
kalnych organizatorów turystyki. Ro-
bimy to, SKUTECZNIE od kilku lat.
Szkoda, że Drawsko Pomorskie nie jest
zainteresowane rozwojem turystyki
kwalifikowanej, że przypomnę tu pro-
pozycję powołania Centrum Turysty-
ki w oparciu o Klub Turystyki Aktyw-
nej * lub organizację imprezy Rajd Żu-
rawia /rowerowo, wodno piesza impre-
za przeprawowa/ wzorowanej na do-
świadczeniach PWNO POMERANIA.

Pozdrawiam
Norbert J. Zbróg
* wz z brakiem zainteresowania i

poparcia ze strony Drawska, mój udział
w KTA /jeżeli KTA jeszcze istnieje/
ulega przynajmniej zawieszeniu.
Mamy tyle do zrobienia tam gdzie nas
chcą, a chcą nas w wielu miejscach, że
walenie głową w mur Drawski zosta-
wiam innym. Zatem do zobaczenia po
wyborach.

Pomerania
zakoñczona
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(Złocieniec) W poprzednim wydaniu
Tygodnika, opisując casus Domu Pomo-
cy Społecznej w Darskowie doszedłem
do chwili, w której moi rozmówcy “z po-
wiatu” zobowiązali się, że namówią sta-
rostę do zatrudnienia w placówce psy-
chiatry spoza koszalińskich układów, by
ten od środka przyjrzał się panującym
tam zwyczajom. Na tym rozmowa się nie
zakończyła. Dodajmy, i przypomnijmy
jeszcze, że starosta drawski, Stanisław
Cybula, jest w posiadaniu raportu na
temat tej placówki, autorstwa przez sie-
bie powołanej speckomisji, ale – póki co
– dokument ten nie może ujrzeć światła
dziennego. Wracamy więc do rozmowy
przeprowadzonej w redakcji Tygodnika.

Czy Dom Pomocy Społecznej
w Darskowie stanie się
takim domem?

W DPS w Darskowie – wedle roz-
mówców Tygodnika – przebywają także
osoby tylko ze śladowymi upośledzenia-
mi. Należy sprawdzić w bezpośrednich z
nimi kontaktach – mówiono nam - na ile
składane przez nich skargi są prawdziwe,
a sprawdzić to trzeba koniecznie, bo tyl-
ko tak można tych ludzi obronić, a widać
wyraźnie, że rzeczywiście pomoc jest im
potrzebna.

Radni skierowani do kontroli pla-
cówki w Darskowie od pracujących tam
konserwatorów usłyszeli, że ci jeździli w
poznańskie , aby remontować – cyt.;
...willę, czy kamienicę, czy dom – w każ-
dym bądź razie gdzieś pod Poznaniem.
Nie dopytywałem się – mówił radny - ale
coś takiego miało miejsce.  Słyszeliśmy
takie określenia, że jak był remont obiek-
tu  na początku lat dziewięćdziesiątych,
to on (dyrektor – dop. mój) sobie przy
okazji wyremontował swój dom pod Po-
znaniem. Teraz, jak były słuchy o moder-
nizacji tego obiektu, o powiększaniu
tego obiektu, to on kupił sobie na osiedlu
Pomorskim działkę. Gdzieś, podobno,
ma jakieś mieszkania jeszcze w Szczeci-
nie. Z telefonów służbowych, proszę
pana redaktora, z komórki, wydzwaniał
godzinami do Irlandii, gdzie ma córkę i
syna chyba, nie płacąc za to zupełnie.
Teraz przed Sądem Pracy w Drawsku Po-
morskim tych spraw będzie wychodziło
coraz więcej, bo ludzie zaczęli się otwie-
rać. Pracownicy widzą, że w Darskowie
dyrektora już nie ma, że zwolniona zosta-
ła część jego rodziny, to zaczynają mó-
wić, zaczynają pokazywać to, co się tam
działo. Część tych ludzi jest też umoczo-
nych. Nie czarujmy się. Tam, na dobrą
sprawę, to do wymiany nadaje się, de
facto, cały pion administracyjno - gospo-
darczy, finansowy i część pionu terapeu-
tycznego. To się tam już zaczęło.

Potrzebna komisja do zbadania,
jak funkcjonuje powiat
Drawsko Pomorskie?

Wstrząsające opowieści o Domu
w Darskowie porażają tym bardziej, że
kiedy chcąc ustalić, dlaczego do tego
wszystkiego doszło, zorientowani w te-

Upychanie Polski powiatowej do prywatnych kieszeni

ROZWLEKANIE SMRODU W CZASIE
macie nasi rozmówcy twierdzili, że dużą
winę za Darskowo ponosi Zarząd Powiatu
Drawsko Pomorskie. Tenże zastosował
technikę sprawdzania ustaleń jednej
komisji ustaleniami drugiej komisji i pod-
sumowywaniem wszystkiego pracą trze-
ciej komisji. Jeśli tylu komisji potrzeba do
ustalenia, jak w rzeczywistości działa
podległa powiatowi placówka, to trzeba
chyba kolejnej komisji do zbadania, jak
w ogóle funkcjonuje powiat. Przeciąga-
nie sprawy w czasie i liczenie na to, że wy-
darzenia przyblakną, ulegną zapomnie-
niu, to obowiązujący w powiecie draw-
skim styl urzędowania. Że w końcu nicze-
go się nie ustali i będzie się rządzić dalej.
To technika użyteczna, ale w Radzie
Powiatu są radni, którzy mówią, że nie
dadzą się wpuścić w maliny. Że dopną
swego, gdyż należą do ludzi konsekwent-
nych. I, może się to komuś nie podobać,
ale liczą się  z zaufaniem, które mają u
swoich wyborców. - Gdyby nie radny
Marek Skotnicki (radny ze Złocieńca dop.
mój) – dopowiedziano – to do dzisiaj w
Darskowie byłoby eldorado Olenckiego.
- Raport radnego Wojciecha Chmiela na
temat tej sprawy z 1999 roku, został przez
władze powiatowe zepchnięty w zapo-
mnienie. Dlaczego? Proszę o odpo-
wiedź! Dzisiaj znów w Darskowie zaśmier-
działo, a do tego wszystko nagłośnił Ty-
godnik – wyrzucano z siebie z wyraźnym
podenerwowaniem.

- To jest sprawa gardłowa – mó-
wiono w redakcji Tygodnika. Zarząd Po-
wiatu nie umiał do tej pory się w niej
znaleźć. To sprawa pilna, teraz nagła,
jak mało która. Do tego Zarząd powiatu
to eselde. Wiadomo, co w kraju do tej
pory ta formacja nawyczyniała. Darsko-
wo to odnoga tej gangreny. -

Komu nie chce się
rządzić powiatem?
- Nie może być tak – usłyszeliśmy –

że Zarząd Powiatu, skoro spotyka się raz
na tydzień, to mimo takiej sprawy, też
będzie się spotykał raz na tydzień. Jak to
wyszło, to trzeba było obradować raz
dziennie – notowaliśmy -  a może nawet
i dwa. Wszak rządy sprawuje się nie dla
siebie, a dla ludzi. Aż do wyjaśnienia
sprawy. A tu było tak; Zarząd się nie od-
był, bo starosta musiał pilnie wyjechać.
I znów się Zarząd nie odbył, bo coś tam,
a potem jeszcze coś innego. Ciągłe roz-
wlekanie smrodu w czasie. Tak się nie
godzi. Jak się pchało do rządów, to trzeba
rządzić. –

Wicestarosta powiatu Drawsko
Pomorskie służy do ozdoby.
Usłyszeliśmy też taką opinię od jed-

nego z radnych powiatowych: - Moim
zdaniem teraz do pracy w Zarządzie
Powiatu nadają się tylko dwie osoby:
mimo wszystko Starosta i radny Czesław
Żukowski. Natomiast pozostali członko-
wie Zarządu, delikatnie mówiąc, niczym
szczególnym się nie wyróżniają, łącznie
z wicestarostą, do którego pracy mam
zastrzeżenia najpoważniejsze. Do niego

mam bardzo poważne uwagi. Cała ta
omawiana tu działka jemu podlega.
DPS, opieka, zdrowie, itd. Gdyby były z
jego strony bieżące kontrole, wizyty,
gdyby raz czy drugi w słusznej sprawie
“opierdzieliłby” dyrektora, zwrócił mu
uwagę, dał napomnienie, naganę, to
zmusiłoby się go do tego, by to wszystko
prostował. Wicestarosta nie rozumie, że
sam jest urzędnikiem, który bierze pie-
niądze za to, aby mieć nadzór nad tymi
dziedzinami. Sprawdzać, pracować z
dnia na dzień, a on wychodzi z założe-
nia, że za niego ma pracować Komisja
Rewizyjna. A w razie czego, to przyjmuje
postawę: to nie ja, to Komisja Rewizyjna
wskazała. To  tchórzliwe asekuranctwo.
Wyciąganie łap po ewentualne konfitury
usmażone przez kogoś innego. Ci, którzy
rzeczywiście powinni się tym wszystkim
interesować, bo za to przecież biorą pie-
niądze, tego nie robią. Tak się to odby-
wa, to znaczy – nie odbywa. W tej atmos-
ferze wzrósł DPS w Darskowie. Teraz na
pośmiewisko władz powiatu. –

Kto ma w łapie starostwo drawskie?

W sprawie działalności byłego
dyrektora w Darskowie są też domysły
innej natury. Podejrzewa się, że z niektó-
rymi urzędnikami ze starostwa łączą go
zażyłe więzy znajomościowe. Sympatie.
Względy osobiste. Być może, że jest i tak,
że nawet “ktoś kogoś” wsadził do staro-
stwa na stanowisko. I teraz temu wsadzo-
nemu nie pasuje, żeby szarpać się ze
swoim promotorem. W starostwie w Draw-
sku Pomorskim – wedle naszych rozmów-
ców – w pracy urzędników, w tym wicesta-
rosty, dzisiaj  widać już wyraźne przewi-
ny. Można je nazwać zaniechaniem. Ale
ci ludzie za pracę w tych dziedzinach do
dzisiaj biorą pensje!

A co, zdaniem też władzy powia-
towej, ci urzędnicy skrzętnie wymijali.
Cytuję: - ... Leki, odżywki, pampersy, i tak
dalej, które ... kierowca dostawał wykaz i
to szczególnie wtedy, kiedy przyjeżdżała
rodzina pana Olenckiego z Irlandii, czy
córka... były takie rzeczy zamawiane,
których nigdy później, ani wcześniej
pacjenci w ogóle na oczy nie widzieli.
One były zamawiane na DEPEES, ale
jak przyszło co do czego, to tych rzeczy
w ogóle nie bylo. -

- Jakiś odkurzacz tam był. Dosyć drogi
jak na one czasy. Kilka lat temu kosztował
około pięciu tysięcy złotych. Przez parę
lat odkurzacza nie było w ogóle w DEPE-
ESIE. Na sprawie jedna z pań  powie-
działa do dyrektora Olenckiego; - A pana
żona powiedziała, pochwaliła się, że ma
go w domu. -

- Była tam też zakupiona kamera vi-
deo, czy cyfrowa, to ją praktycznie do
dyspozycji miał jeden z członków rodzi-
ny tam pracującej. A jeszcze w tej chwili
jest, jak się okazuje, zepsuta. -

- Leży w DEPEESIE ponad dwie-
ście metrów kwadratowych glazury, ale
nie ma jej w żadnej dokumentacji. Tym-
czasem łazienki, wedle dokumentacji,

były już remontowane kilka razy, ale gla-
zura leży sobie już wiele lat, jakby do tych
remontów się nie nadawała, a nadaje
się. Domysł jest paskudny. -

- Teraz pensjonariusze, jak do-
stają posiłki, to robią ogromne oczy.
Wczoraj na posiłek dostali pieczonego
kurczaka. Każdy dostał pełną ćwiartkę
ptaka. Ludzie pochyleni nad talerzami
zastanawiali się, czy to jest dla nich.
Opowiadała o tym pielęgniarka. Pensjo-
nariusze oniemieli. Bo zwyczaj w DEPE-
ESIE był taki, że jak szła wiadomość, że
będzie kurczak, to był, ale jako tak zwana
potrawka. Oni dostawali kawałki poury-
wanego mięsa, a dyrekcja jadła kurcza-
ka. Na kolacje dostawali kromeczkę chle-
ba, z jednym plasterkiem pomidora, a
teraz dostali na przykład całego pomido-
ra. I więcej kromek. Schabowe to były
takie, że widać przez nie było drugi bu-
dynek. A dyrekcja, co wtorek, co piątek...
Jak były imprezy u państwa G., którzy tam
mieszkają - siostra żony dyrektora - to się
okazuje, że kucharki musiały specjalnie
gotować i piec na te imprezy, a do tego
jeszcze rodzinka przyjechała, kucharki
musiały obsługiwać tę imprezę, a po
imprezie imprezowicze nie raczyli po so-
bie nawet naczyń pozmywać. Kucharki
musiały brać te naczynia do siebie, po-
zmywać... i tak dalej.

Dalej też cytat z dyktafonu: -
Ludzie byli traktowani jak ... bydło ... to
jest brzydka nazwa. Bo to nie pasuje. Ale,
jak ktoś taki tam, śmieć. I teraz dyrektor,
tych ludzi, którzy mu w tych niecnych
interesach pomagali i byli przez niego
zniewoleni, to on im teraz obiecuje róż-
ne rzeczy prosząc – wycofajcie oskarże-
nia na mnie. Ja otwieram Dom Pomocy
Społecznej. Nowy. Zaraz będę otwierał.
Przyjmę was do pracy. Wycofajcie tylko.
A z drugiej strony, na tych samych ludzi
też złożył w tej chwili doniesienia do
prokuratury, że to nie on kradł. To oni. Oni
kradli. Oni zabierali żywność. Zabierali
odzież i tak dalej. Perfidia totalna. –

Co dalej?
Darskowo pokazuje, jak wiele zła

czyni proceder zaniechania sprawowa-
nia władzy zgodnie z ideą mandatu . W
tym wypadku powiatowej w Drawsku Po-
morskim, ale przecież identycznie dzie-
je się na wszystkich jej szczeblach.
Przede wszystkim w gminach. Tenże pro-
ceder, to na początku dorwanie się do
mandatów i do diet. Później wyrwanie
dla siebie i najbliższego otoczenia naj-
lepszych kąsków z niby ogólnie dostęp-
nych kas samorządowych. Stanowisk.
Dalej - to kupienie mediów. Nad wszyst-
kim musi się unosić cisza medialna. A
później pozostaje tylko obrona stanu po-
siadania przed tak zwanymi wyborcami.
Powiatowa Komisja Rewizyjna w Draw-
sku Pomorskim zrobiła wyłom w hanieb-
nym upychaniu Polski powiatowej do
prywatnych kieszeni. Ot, zwyczajnie. Ceni
sobie mandat otrzymany od wyborców.
Kto w powiecie drawskim następny ?

                       Tadeusz Nosel.
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Po co istnieje
z³ocieniecka
Rada Gminy? ¯YCIE POD
(Z£OCIENIEC). Noc¹
poprzedzaj¹c¹ miniony
czwartek, kiedy to wzmóg³
siê huraganowy wiatr, a
dy¿urny synoptyk radiowych
Sygna³ów Dnia obwieœci³, ¿e
najpóŸniej jutro bêdziemy
mieli w ca³ym kraju mróz i
œnieg – rozwa¿a³em: jutro -
albo zapolowaæ na dobre
“huraganowe” zdjêcie, albo
pojechaæ do Darskowa i tam
sfotografowaæ Dom Pomocy
Spo³ecznej jako ilustracjê
do – mam nadziejê –
ostatniego ju¿ pisania o tej
jak¿e smutnej sprawie.

Tymczasem realizowałem jeszcze
jeden pomysł, to jest upopularnia-
nie wśród szerokich kręgów złocie-
nieckich rzesz wyborców bywania
na obradach Komisji Problemowych
Rady Gminy. Doszedłem do wnio-
sku, że po tym, jak Złocieniecka
Rada bardzo pięknie przystała nie
tylko na Trybunę Obywatelską pod-
czas obrad, ale i na to, by wystąpie-
nia z niej odbywały się  na początku
sesji; by ci, którzy mają swoje spra-
wy do Rady, także ci, którzy chcą –
a jest ich wielu – na Radę zwyczajnie
nakrzyczeć, nie musieli czekać, aż
wyczerpią się wszystkie punkty ob-
rad. To w Złocieńcu zostało z pożyt-
kiem dla wielu załatwione.

W dalszym ciągu jednak do-
chodziły mnie słuchy o wadliwej
pracy złocienieckiej Rady. To jest o
tym, że najważniejsze decyzje są
przygotowywane gdzieś za szczel-
nie zamkniętymi drzwiami, podczas
niewiadomych nikomu posiedzeń
Komisji Problemowych, o których
terminach posiedzeń nikt nikogo nie
powiadamia. Mało... Usłyszałem
opinie jednego z radnych wygłoszo-
ną na początku kadencji. - My bę-
dziemy o wszystkim postanawiać na
Komisjach. Tam, gdzie nie ma niko-
go. Na sesjach będą już tylko głoso-
wania. Żadnych dyskusji. Polemik.
Kłótni. Niech Rada pokazuje się jako
monolit. -

To wskazanie, na nieszczęście
całej złocienieckiej gminy, jest – nie-
stety - realizowane. Postanowiłem
zareagować. Wprząc w to Tygodnik
jako pierwsze całkowicie niezależne
tu pismo, a do tego dość “szybkie”
– bo tygodniowe. W środę rano

byłem w biurze Rady. Pracujące tam
Panie poinformowałem, o co mi idzie.
Usłyszałem, może zacytuję niezbyt
dokładnie, przepraszam; - Nie ogła-
sza się  terminów posiedzeń Komisji
Rady. Tego się nie praktykuje. Komi-
sje skrzykują się tak, jak im pasuje.
Prawie że tam – tamami, to znaczy -
telefonami komórkowymi. Nie ma
obowiązku powiadamiania gminy o
terminach posiedzeń. Zresztą, gdy-
by nawet ktoś chciał przyjść na po-
siedzenie Komisji, a tych “ktosiów”
byłoby więcej niż tak zwyczajnie, to
my nie mamy możliwości technicz-
nych, by takie “najścia” organizo-
wać. -

Podziękowałem za wyjaśnie-
nia. Podtrzymałem zdanie, że teraz,
gdy ludzie zorientowali się, że z Try-
buny Obywatelskiej mało co można

załatwić, trzeba im umożliwić w Zło-
cienieckiej Radzie interwencje na
szczeblu, jak się  okazuje, decyzyj-
nym, to znaczy obecność na obra-
dach Komisji Problemowych. Znów
usłyszałem, że w Złocieńcu nie ma
takich praktyk, że, owszem, nieraz to
się zdarza, ale tylko sporadycznie.
Pomyślałem, że chyba bardzo spora-
dycznie, gdyż o terminach posiedzeń
Komisji w ogóle nikogo się tu nie
informuje od lat, oprócz samych “taj-
nych” decydentów. Poprosiłem więc
o Statut Gminy Złocieniec. Mała kon-
sternacja. Okazało się, że Statutu
Gminy nie można otrzymać od ręki. Po
dłuższych deliberacjach wynegocjo-
wałem, że otrzymam odbitkę doku-
mentu za godzinę. Do Rady, po jej
Statut, udałem się  rankiem dnia na-
stępnego. Dokument na mnie czekał.

Kiedy usiadłem przy redakcyj-
nym biurku i otworzyłem stroniczki
starannie wykonanej odbitki, prze-
czytałem od razu to, co wiedziałem,
że w tym dokumencie musi się znaj-
dować, to znaczy akapit o tym, jak i
komu są dostępne Komisje proble-
mowe złocienieckiej Rady. Czekałem
jednak, że ktoś bardziej obeznany z
samorządową tematyką nagłośni
temat wskazując ludziom, że w każ-
dej chwili mogą udać się na obrady
interesującej ich Komisji i tam doma-
gać się załatwiania spraw, do których
załatwiania te Komisje są powoływa-
ne. Mało tego, te Komisje mają infor-
mować swoich wyborców – kiedy,
gdzie i o której godzinie będą obrado-
wać. Tu cytat, nieco jak akord wień-
czący najskromniejsze przecież rezul-
taty reporterskich dociekań.

“Dział III. Organy gminy. Para-
graf 8. Punkt 1. Mieszkańcy gminy
wykonują swoje uprawnienia bezpo-
średnio w drodze wyborów rady i
burmistrza oraz w drodze referendum,
a także za pośrednictwem organów
gminy.

2. Organem stanowiącym i kon-
trolnym gminy jest rada.

3. Organem wykonawczym gmi-
ny jest burmistrz.

 Paragraf 9. Punkt 1. Działalność
organów gminy jest jawna, a ograni-
czenia jawności mogą wynikać jedy-
nie z ustaw. Punkt 2. Prawo obywateli
do uzyskiwania informacji o działalno-
ści organów gminy realizowane jest
w szczególności poprzez: 1)informo-
wanie opinii publicznej o posiedze-
niach Rady i jej komisji przez rozpla-
katowanie na tablicach ogłoszeń;

2) wstęp na posiedzenia rady i
jej komisji

3) dostęp do dokumentów
związanych z realizacją zadań pu-
blicznych , w tym protokołów z po-
siedzeń rady i jej komisji.

Punkt 3. Uprawnionymi do do-
stępu do informacji są wszystkie
osoby zainteresowane, bez potrze-
by wskazywania interesu prawnego
lub faktycznego, chcące uzyskać
informacje związane z działaniem or-
ganów jednostek samorządu gmin-
nego.

Punkt 4. Udostępnianie doku-
mentów następuje na wniosek ust-
ny lub pisemny, kierowany do sekre-
tarza, bez zbędnej zwłoki lub w moż-
liwie najkrótszym uzgodnionym ter-
minie, przy czym:

1) Dokumenty z zakresu działa-
nia burmistrza i urzędu udostępnia
wyznaczony pracownik właściwego
referatu urzędu w siedzibie i godzi-
nach pracy urzędu;

2) Dokumenty z zakresu działa-
nia rady i komisji udostępnia wyzna-
czony pracownik biura rady w sie-
dzibie i godzinach pracy urzędu,
przy czym protokóły z posiedzeń
rady i komisji podlegają udostępnie-
niu po ich formalnym przyjęciu –
zgodnie z obowiązującymi przepisa-
mi prawa i statutem punkt 5. Podjęte
przez radę uchwały są każdorazowo
podawane do publicznej wiadomo-
ści przez wywieszanie na tablicach
ogłoszeń urzędu w terminie 7 dni od
dnia sesji.

W Polsce powyższe ustale-
nia obowiązują od niedawna. Kosz-
towały życie wielu ludzi, tysiące wię-
zionych, niezliczoną liczbę nie-
szczęść, których siła nie wyczerpała
się  do dzisiaj. Ale, niektóre z nich
nadal są omijane. Tak, jak choćby te,
o potrzebie publicznego powiada-
miania o terminach posiedzeń komi-
sji Rady, które obradują przecież w
imieniu tych, którzy te komisje po-
wołali do istnienia i radzenia. No,
chyba, że te komisje żyją już tylko
własnym życiem i dla siebie sa-
mych? Niestety, przynajmniej w Zło-
cieńcu taka jest praktyka. Nigdy
jeszcze na tablicach ogłoszeń nie
widziałem zawiadomienia o posie-
dzeniach Komisji Problemowych
Rady Złocieńca.. Myślę, że dlatego,
by na tychże posiedzeniach nie spo-
tkać się z wyborcami.

O 14.00 w czwartki w biurze
Rady rozpoczyna dyżur jej Przewod-
niczący Henryk Uchroński. Można
pytać i o te sprawy. Do tego jeszcze
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o rozeznanie, na przykład, w najpil-
niejszych potrzebach Opieki Spo-
łecznej. Czy nie sądzi, na przykład, że
w Złocieńcu trzeba wprowadzić
gminny socjal, a nie rozdział prac na
etatach dla wybranych rodzinnych
mafii. Jakie Rada ma rozeznanie tego
problemu? Poprosić o dane na ten
temat. W powiecie sa dokumenty na
ten temat. Liczba bezrobotnych po-
zbawianych jakiekolwiek pomocy.
Liczba osób nie mogących otrzymać
ciepłych posiłków. Brak posiłków w
soboty i niedziele. Czy Przewodni-
czący żyjący przecież z dwóch pensji
– dyrektorskiej i ryczałtu Przewodni-
czącego do dwóch tysięcy miesięcz-
nie – ma jeszcze jakiekolwiek wyczu-
cie najistotniejszych potrzeb miesz-
kańców gminy? Jeżeli ma, to jak się
to objawia?

Ale, by pójść do Przewodni-
czącego, wizytę wpierwej należy
przygotować. Szybko więc na Plac
650 – lecia Złocieńca. Do Opieki
Społecznej. W przestronnym gabi-
necie samej szefowej Bożeny Kola-
szyńskiej wyłuszczam dokładnie, o
co mi idzie. O to, ile jest w Złocieńcu
osób bez pracy, a do tego ze strony
państwa i gminy pozbawionych ja-
kiejkolwiek pomocy. O to, czy nie da
się  czasem tak zadziałać, by ogrom-
nej liczbie osób korzystających z
posiłków, w Opiece przygotowywać
te posiłki także w soboty i niedziele.
Przyszła zima, ciężej się żyje. Ciepła
strawa choćby raz na dzień – a do
tego w soboty i niedziele – to byłoby
naprawdę ze strony gminy po kato-
licku, bo do tej pory nie jest.

Bożena Kolaszyńska w mig
rozumie, o co idzie. - Przygotuję te
dane na wtorek – mówi. To jest spra-
wa dodatkowych etatów. Proszę
przyjść o jedenastej. -

W tym samym gabinecie jesz-
cze kilka słów z  wiceszefową Opieki.
Idzie o to, żeby zaprosić Czytelni-
ków Tygodnika do składania w
Opiece darów świątecznych dla ko-
rzystających z pomocy Opieki Spo-
łecznej. To jasne, oczywiste. Każde-
go tygodnia będziemy na bieżąco o
tym informować.

Święta Bożego Narodzenia w
Złocieńcu tego roku może będzie
można spędzić w nadziei, że od przy-
szłego roku w miejscowej Opiece
gorące posiłki dla najbardziej ich
potrzebujących będą w soboty i nie-
dziele. Przecież w tle tej sprawy są i

dzieci najbiedniejszych rodzin zło-
cienieckich. A do tego i to, że jest w
Złocieńcu kilkuset ludzi, którzy na
codzienne przeżycie z Opieki otrzy-
mują na jeden dzień złotówkę, albo
niespełna dwa złote. Dokładne dane
na ten temat przedstawimy w przy-
szłym tygodniu.

Nawiązując do powyższego,
to w Złocieńcu są już urzędnicy od-
powiednio przez podatników opła-
cani, dodam, że bardzo wysoko, za
integrację Złocieńca z Unią Europej-
ską. Niech pochylą się nad tym tek-
stem, wnikną weń, jak tylko umieją i
powiadomią Europę o tym, jak z tymi
sprawami jest w Złocieńcu i w pobli-
skim Wierzchowie na przykład.
Niech poproszą tu do nas odpowied-
nią Komisję Unii Europejskiej z pol-
skimi w niej posłami, by na miejscu w
Złocieńcu i w Wierzchowie zobaczy-
li, do czego tak naprawdę służy tu
władza, której na przykład radni bez-
przykładnie zbędnej Rady Powiatu
miesięcznie biorą diety w wysoko-
ści, której przez cały rok nie ogląda
podopieczny Opieki Społecznej.

Z tych powodów bywanie na
sesjach złocienieckiej Rady, to już za
mało. Najważniejsze decyzje dla ży-
cia miasta zapadają na posiedze-
niach Komisji, o których – kiedy się
odbywają – nikt nikogo nie powia-
damia, bo taki styl pracy Rada Zło-
cieńca przyjęła jako najbardziej jej
odpowiadający. Przewodniczący
Rady, dyrektor Zespołu Szkół Po-
nadgimnazjalnych za to odpowie-
dzialny, winien natychmiast spro-
wadzić prace złocienieckiej Rady na
normalne tory (powiadamianie o ter-
minach nie tylko sesji Rady, ale i
posiedzeń jej Komisji). Przewodni-
czący za prowadzenie Rady ma ry-
czałt dochodzący do dwóch tysięcy
złotych. Za takie prowadzenie Rady,
jak tu wykazane, to są pieniądze
pięćdziesiąt razy większe od należ-
nych. Także, wobec tego, diety rad-
nych. W pokazanym tu kontekście –
zasadne pytanie: za co? Za unikanie
spotkań z wyborcami? Za nie powia-
damianie o terminach prac Komisji?
Za to, że lata mijają, jak złocieniecka
bieda doprasza się o posiłki w sobo-
ty i niedziele, ale nie można podjąć tej
ludzkiej decyzji, bo co? Bo nie star-
czy na diety i na ryczałt dla Przewod-
niczącego?

Lata już też mijają, jak złocie-
nieckie dzieci, młodzież i inni czytel-

nicy dopraszają się, że jeśli na książ-
nicę miejską daje się  do 200 tysięcy
rocznie, to może już czas, aby tamże
była właśnie książnica? Czemuż to, w
tym samym Złocieńcu może istnieć
znakomicie prowadzony Dom Książ-
ki reagujący nawet na nieduże wy-
darzenia wydawnicze, atrakcyjnie
urządzony, z ekspozycjami wprost
zapraszającymi do sięgania po książ-
ki, a na niedalekiej ulicy, biblioteka
samorządowa z kosmiczną liczbą
etatów i z niczym więcej. A do tego
urządzona bez jakiegokolwiek sma-
ku, bez czucia, jakby osoby w niej w
potężnym nadmiarze zatrudnione,
tak naprawdę, to nigdy z książką nie
miały nic wspólnego.  Czy naprawdę
nie ma możliwości, by w sprawie zło-
cienieckiej książnicy domówić się  z
firmą prowadzącą tu Dom Książki.
Czy w mieście nad Drawą i Wąsawą
wiecznie ma trwać analfabetyzacja
szerokich kręgów społeczności da-
lej na komunistyczna modłę? Z
obecnego budynku książnicy histo-
ria wyrzuciła komitety pezetpeeru,
pora już najwyższa – Złocieniecka
Rado – zerwać z duchem tych “kumi-
tetów”, który tam rozsiadł się  niczym
Ałganow w Warszawie!!!

Tego samego dnia, w czwar-
tek, na ulicy Piaskowej dokładnie na
przeciwko stołówki Opieki Spolecz-
nej, zajrzałem przez szyby do siedli-
ska złocienieckich bezdomnych. W
takich warunkach, na oczach innych
ludzi, do tego na przeciwko Opieki
Społecznej, nie powinien, nie ma pra-
wa – przebywać żaden człowiek. Ale
przebywa. Nie przyszedłem tu nie
proszony. Mam stałe od tych ludzi
zaproszenie. Są mi bardzo bliscy. Szli
dokądś z wózkiem. - Przyjdź jutro.
Porozmawiamy. Tu tak jesteśmy. -
Myślałem, że jest trochę lepiej –
odezwałem się. To, co widzę, to po-
niżej jakichkolwiek norm. To roz-
pacz. -

Temat kontynuowałem wie-
czorem. Indagowałem kilkoro roz-
mówców. - Niektórzy z nich mają ren-
ty. Otrzymują je raz w miesiącu. Ko-
rzystają, jak są trzeźwi, z posiłków w
stołówce Opieki. Nie jest im tak źle,
jak to się mówi. Z zewnątrz wygląda
to rzeczywiście tragicznie. Ale, nie
wszyscy mają dochody. Na przykład
W.. . Upadł po śmierci matki. Od tam-
tego czasu chyba nawet nie wie, co
się  z nim dzieje. Stracił wszystko. Też
dom. To choroba, ale mało kto o tym

ŒNIEGIEM
wie. Paskudnie niewdzięczna w le-
czeniu. Wielu, na tych ludziach tyl-
ko się wyżywa, okazując swoje du-
chowe zwyrodnienie. W takich wa-
runkach ci chorzy, przeklęci przez los
nie podniosą się  nigdy. Dla nich
śmierć jest jak dla dziecka upadek na
śnieg. W puch. Niczego nie czują.
Tylko ukojenie. -

Jeden z bezdomnych; - Py-
tasz, na ile mi starcza ćwiarteczka? A
starczyłaby i na cały dzien. Po łycz-
ku i trzymałoby. Denaturat jest moc-
ny. Ale inni też chcą. Trzeba się po-
dzielić. Kupisz, polejesz każdemu, to
nic ci nie zostanie. Na łyka. No, i
chodzisz trzeźwy. -

W noclegowni na Kościelnej
jest warunek; trzeźwość. Absolut-
nie. I nie ma tu z czym dyskutować.
Ale, choroby – alkoholizm i bezdom-
ność – polegają właśnie na tym, że
trudno ją zachować. Wtedy ludzie
kładą się  w śniegu i też czekają na
Boże Narodzenie. -

Dwa dni później byłem w
noclegowni na Kościelnej. Bezdom-
ni z Piaskowej zostali przyjęci do
hostelu. - Wiesz, co sie dzieje z czło-
wiekiem, który przez długie miesiące
mieszkał na świeżym powietrzu –
usłyszałem. Otrzymali miejsca w
pokojach. Kąpiel, czystość, nie do
poznania. To miejsce jest niezwykle
potrzebne. Policja, nawet z Połczy-
na, przywozi tu ludzi, bo nigdzie w
okolicy nie ma takiego miejsca, do
którego powinien trafić człowiek, w
którym tak się stało, że sam już ni-
gdzie trafić nie potrafi. Tylko pod
śnieg. -                    Tadeusz Nosel

PS. Na listopadowych obra-
dach Rady w Złocieńcu głos z Try-
buny Obywatelskiej podniósł pro-
blem braku jakichkolwiek spotkań
złocienieckich radnych z wyborca-
mi. Nie ma takich spotkań. Dlaczego?

Krajowi została narzucona
demokracja rywinowo – orlenow-
ska. Gminy, w tym złocieniecka,  łyk-
nęły ją natychmiast. Tu my, arysto-
kracja za wasze pieniądze, a tam wy,
którym my wszystko dajemy, zapew-
niamy, dbamy. Na górze tej piramidy
w Polsce  siedzi małżeństwo Kwa-
śniewskich.  Kończyć z tym. Akurat
teraz w Złocieńcu ludziom trzeba na
spotkaniach opowiadać o tym, na co
mają pójść ich gminne pieniądze w
roku przyszłym. I słuchać, na co są
potrzebne najbardziej. Czyżby na to
samo, co w roku, który mija? I powia-
damiać o terminach obrad Komisji,
na których takie decyzje się  podej-
muje! I słać o tym informacje do Unii,
by nie zwątpiła, że tu kiedyś może
być Europa. Za parę pokoleń.

                         (cdn)
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NAGRODA PRENUMERATA

Krzy¿ówka nr 47

KIERMASZ  OZDÓB
ŚWIĄTECZNYCH

- Ponad 200 pozycji artykułów
- Najniższe ceny w Drawsku i Złocieńcu
-  Największy wybór łańcuchów choinkowych

w listopadzie przy zakupie powyżej
100 zł rabat 5%
wystawiamy faktury vat

Drawsko Pom. ul. Piłsudskiego 9
(Brama w byłej masarni)
Złocieniec ul. Kręta 24

Choinki już od 4,50 zł/szt.

(DRAWSKO)16 listopa-
da 2004 r. odbył się I Powia-
towy Turniej Umiejętności
Obywatelskich zorganizo-
wany przez Gimnazjum w
Wierzchowie. Do turnieju
przystąpiły ośmioosobowe
drużyny z gimnazjów w Zło-
cieńcu, Kalisza Pom., Wierz-
chowa oraz z Drawska Pom.
Honorowy patronat nad
konkursem objął Rzecznik
Praw Obywatelskich prof.
Andrzej Zoil, który ufundo-
wał nagrody dla zwycięskiej
drużyny oraz p. Anna Sie-
prawska koordynator pro-
gramu “Edukacja dla rozwo-
ju”. Patronat medialny przy-
jęło Radio Koszalin.

Turniej składał się z
trzech etapów. Na początku
trzyosobowe reprezentacje
drużyn rozwiązywały test
wiedzy o samorządzie lokal-
nym. W tym czasie pozosta-
ła część drużyny prezento-
wała własną gminę. Na koń-
cu wszystkie ekipy miały
rozwiązać problem dotyczą-
cy środowiska lokalnego -
opracowanie strategii dzia-
łania po likwidacji zakładu
odzieżowego zatrudniają-
cego 500 osób.

Turniej w Wierzchowie

EDUKACJA DLA
ROZWOJU

Gimnazjalistów z Draw-
ska reprezentowali ucznio-
wie : Aleksandra Papierzań-
ska, Mirela Winnicka,
Agnieszka Wilczyńska,
Ewelina Drespa, Wojciech
Zięba, Mateusz Jermakow,
Maciej Rokosz i Dariusz Ja-
nuszkiewicz. Przygotowa-
niami do konkursu kierowa-
ła p. Anna Jarosz , nauczy-
cielka historii i wiedzy o spo-
łeczeństwie.

Po zaprezentowaniu
gminy uczniowie z Drawska
zajmowali III miejsce. Wyni-
ki testu sprawdzającego
znajomość funkcjonowania
samorządu lokalnego przy-
niosły już II miejsce w ogól-
nej klasyfikacji. Jednak po
wykonaniu ostatniego za-
dania drużyna zdobyła do-
minującą przewagę. Tym sa-
mym reprezentacja Drawska
zajęła I miejsce i wygrała tur-
niej.

Uczniowie nie tylko w
ciekawy sposób zaprezen-
towali swoją gminę, ale wy-
kazali się również doskonałą
umiejętnością rozwiązywa-
nia trudnych problemów w
interesujący sposób.

red.

Nagrodę za poprawne
rozwiązanie krzyżówki
ufundował Zakład
Produkcyjno-Handlowy
„PINOKIO”, Sklep
„Mały Drobiazg” z
Kalisza Pom., ul. Draw-
ska 17d, 78-540 Kalisz
Pomorski, tel/fax. 94-
361-7200, email:
pinokio.galeria@pocz-
ta.onet.pl
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